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Tomi 
Prosnik

Kakšne spremembe za 
mlade in ne nazadnje za vse 

občane Ruš prinaša novi 
direktor CEZAM-a?

Glazerjevi  
dnevi 2017

7. Glazerjevi dnevi nas bodo 
spomnili na dosežke našega 
velikega pesnika in tudi na 
dosežke drugih Rušanov.

Osebnostna 
akademija

Programi za spodbujanje 
podjetništva in zmanjševanje 
brezposelnosti v občini Ruše 
kažejo vzpodbudne rezultate.
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UVODNIK
Pomlad je prišla v naše mesto in z njo 
imenovanje novega direktorja na Javnem 
zavodu Center za mlade – CEZAM v Rušah. 
Kakšne spremembe prinaša to novo imenovanje 
za mlade in za vse druge občane naše občine, 
si lahko preberete v intervjuju s Tomijem 
Prosnikom. Poleg te teme se bomo v tej številki 
spomnili tudi Janka Glazerja, kateremu v čast 
se bo letos že sedmič zapored odvil festival 
Glazerjevi dnevi, ki ne časti zgolj dosežkov 
našega največjega pesnika, ampak tudi dosežke 
drugih kulturnih ustvarjalcev iz Ruš in od 
drugod. Dotaknili se bomo še problematike 
onesnaženosti zraka z delci PM v naši občini 

ter Osebnostne akademije, programa, ki se že 
nekaj časa izvaja v Rušah in katerega namen 
je, da udeležence spodbudi k ponovnemu 
odkrivanju svojih potencialov, kar je predpogoj 
za uspešnejše iskanje zaposlitve na trgu dela.

  V kolikor imate kakršnakoli vprašanja, predloge, 
namige, kritike ali vsebino, ki bi jo želeli objaviti 
v Ruških novicah, nam pišite na znani naslov – 
ruske.novice@ruse.si.

Uroš Majcenovič
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vse druge prispevke sprejemamo do 10. 4. 2017, 
in sicer na naslov ruske.novice@ruse.si.
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Osebnostna akademija
Namen Osebnostne akademije 
je, da udeležence spodbudi, da 
ponovno odkrijejo in zbudijo svoje 
potenciale ter začnejo v skladu z 
njimi tudi (uspešneje) živeti.

14
7. Glazerjevi dnevi
Tokrat so pred nami 7. Glazerjevi 
dnevi, čas praznovanja tako 
dosežkov pesnika Janka Glazerja 
kot tudi kulturne dosežke drugih 
Rušanov.

18
Tomi Prosnik
Pred novim direktorjem CEZAM-a  
je pomembna naloga: slediti ter 
izpolniti vizijo, ki so jo še pred 
menjavo vodstva zastavili 
predstavniki delovne skupine CEZAM.
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   �zaključna�dela�pri�ureditvi�Centra�
urbanih�športov,

    priprave�za�gradnjo�nove�kolesarske�
poti�med�Rušami�in�Mariborom,

   �priprava�postavitve�fitnesa�na�
prostem�ob�zdravstvenem�domu,

   �pripravljen�predlog�dokumenta�
–�Cilji�in�strategija�za�spremljanje�
kakovosti�ter�omogočanje�in�
zagotavljanje�pogojev�za�vzgojo�in�
izobraževanje�v�Občini�Ruše,

   �objavljen�razpis�za�sofinanciranje�
programov�športa,�razpis�za�
upokojenska�društva,�veteranska�
društva�in�druga�programsko�
sorodna�društva�ter�razpis�
za�sofinanciranje�projektov�
prostočasnih�in�ustvarjalnih�
aktivnosti�za�otroke,

   �priprava�razpisov�za�podelitve�
koncesije�za�zobozdravstvo�in�
razpisa�za�sofinanciranje�fasad,

   �koordinacija�podjetij�in�
izobraževalnih�institucij�
pri�organizaciji�in�vsebini�
usposabljanja�kadrov�za�potrebe�
podjetij�v�občini,

   �priprava�projekta�za�obnovo�Doma�
kulture�v�Rušah,

   �obnova�kapelice�v�Bezeni,
    začetek�obnove�Škerbotove�ulice�v�

Rušah�in�priprava�obnove�Mirne�ulice�
v�Bistrici�ob�Dravi�ter�Košeninove�in�
Cvetlične�ulice�v�Rušah,

   �priprava�projekta�za�ureditev�
trga�pred�Domom�kulture�Bistrica�
ob�Dravi��in�idejnega�predloga�
ureditve�trga�pred�občino.

IZZA OBČINSKIH VRAT

Pripravlja se nova označitev Dravske 
kolesarske poti, ki poteka tudi skozi Občino 
Ruše (Ruše–Bezena–Bistrica ob Dravi).

UKREPI MESECA

10 Deset tisoč evrov bo letos 
namenjenih za subvencije 
obnove fasad v mestnem jedru.

ŠTEVILKA MESECA

IZJAVA MESECA

UROŠ RAZPET, ŽUPAN

»Pripravljamo prenovo Doma 
kulture v Rušah. Vabimo občane in 
društva, da nam posredujejo svoje 
predloge pri ureditvi osrednjega 
prostora kulture v Občini Ruše.«

NAPOVED MESECA
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Zlati znak civilne zaščite v 
roke Dragu Strnadu
Teja Peček

V občini Hoče – Slivnica so 3. 
marca podelili priznanja civilne 
zaščite v vzhodno štajerski regiji.  
Zlati znak za dolgoletno uspešno 
delo pri razvijanju in krepitvi 
organiziranosti, usposobljenosti 
in pripravljenosti civilne zaščite 
ter drugih sil za zaščito, reševanje 
in pomoč je prejel Rušan, Drago 
Strnad.

Drago Strnad je v gasilski 
organizaciji aktiven že od leta 
1972. Od leta 2003 opravlja 
funkcijo poveljnika gasilskega 
poveljstva (GPO) občine Ruše 
in je prav toliko časa tudi član 
Civilne zaščite. Da je Drago Strnad 
zelo aktiven občan, dokazuje z 
opravljanjem nalog v sedanjem 
društvu Prostovoljnega gasilskega 
društva (PGD) Ruše. V tem okviru 
deluje kot pomočnik poveljnika 
za prvo pomoč, poleg tega je 
predsednik za odlikovanja, 
član disciplinske komisije, član 
upravnega odbora ter vodja 
oziroma odgovorna oseba za 
uporabo samodejnega zunanjega 
defibrilatorja v občini Ruše.

Že od rane mladosti večino 
svojega prostega časa posveti delu 
v gasilskem domu in spodbujanju 
izobraževanja gasilskega kadra 
– članic, članov in mladine. »Kot 
mlad fant, najstnik, sem pristopil 
k gasilstvu. To me je od nekdaj 
veselilo ... Veselilo me je in me še 
vedno veseli preprosto dejstvo – 
da lahko pomagam sočloveku,« 
nam je povedal Strnad. K temu 
pa dodal, da je to preprosto 
postalo del njega, da mu je zlezlo 
pod kožo in si danes brez tega 
ne more predstavljati svojega 
življenja. Pravi, da izjemno rad 
dela z mladino in nanje prenaša 
znanje, nikoli pa ne pozabi niti na 
veterane.

Gasilski dom je tudi središče 
kulturnega in družabnega 
dogajanja v Rušah, zato je Drago 
Strnad vsa leta aktiven tudi na teh 

področjih. V vsem tem obdobju 
ni bilo intervencije brez njega. 
V svojem mandatu se zavzema 
predvsem za napredek in razvoj 
gasilstva. Z njegovo pomočjo in 
izkušnjami pa aktivno pomaga 
pri nabavi novih gasilskih vozil, 
pri obnovi gasilskih domov ter 
pri nabavi zaščitne opreme, ki je 
še kako pomembna za uspešno 
delovanje gasilcev v kraju. Zraven 
vseh intervencij, ki se odvijajo v 
občini Ruše, je Strnad kot vodja 
GPO z ekipo – posadko gasilcev iz 
občine Ruše – nudil pomoč tudi pri 
poplavah v Celju in v Železnikih, 
pomagal pri gašenju požara na 
Krasu ter pokrivanju strehe po 
ujmi s točo v PGD Biš. Ob vsem 
udejstvovanju, aktivnem in 
humanem delu, ki zahteva veliko 
mero strpnosti in profesionalnega 
pristopa, je vodil tudi vse 
desetdnevne aktivnosti pomoči v 
občini Ruše ob žledolomu. Za vse 
to delo je prejel številna priznanja, 
prav tako pa je Drago v društvu še 
zmeraj spoštovan in nenadomestljiv 
član. Predlagatelji iz Civilne zaščite 
občine Ruše so dejali, da jim je žal, 
da se lahko nekomu za 24-urno 
prostovoljno pripravljenost lahko 
zahvalijo zgolj s priznanji.

Na vprašanje, ali ve in ali še 
šteje, na koliko intervencijah je 
sodeloval, je Drago odgovoril:

»Uh … tega se pa ne spomnim 
natančno. Povem lahko, da v 
enem letu beležimo od 30 do 40 
intervencij, v zadnjih letih pa 
tudi intervencije z AED-jem, ki je 
pospešil naše delo in je zato tudi 
obseg našega dela še večji.«  

In kaj nam je povedal Drago 
Strnad po prejetem zlatem grbu, 
ki ga bo po njegovih besedah 
skrbno hranil? »Največ mi pomeni 
občutek, da lahko nekomu 
pomagam. To je neko notranje 
zadovoljstvo, notranje priznanje, 
da sem nekaj napravil prav, da 
sem s tem, ko sem pomagal rešiti 
življenje ali premoženje osebe, 
napravil nekaj velikega. In to šteje 
največ,« nam je zaupal Strnad.  FO
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so potrdili, da je rumenega 
Twinga vozil voznik pod vplivom 
alkohola. »Zoper njega je bil 
podan obdolžilni predlog na 
pristojno sodišče, na koncu pa 
mu je bila prepovedana nadaljnja 
vožnja,« so zapisali. Policista 
sta posredovala na Erjavčevi 
ulici v Mariboru, ker naj bi 
omenjeni pijani voznik ogrožal 
ostale udeležence v prometu. 
»V postopku z voznikom sta 
policista zaznala očitne znake 
alkoholiziranosti (močan zadah 
po alkoholu, nerazumljiv govor), 
zaradi česar sta mu odredila 
preizkus alkoholiziranost z 
indikatorjem alkohola,« so še 
zapisali na Policijski upravi 
(PU) Maribor. Koliko je voznik 

»napihal« ne izdajajo, neuradno 
pa smo izvedeli, da naj bi dobil 
18 kazenskih točk, kar bi lahko 
utemeljili s tem, da sta mu policista 
prepovedala nadaljnjo vožnjo.

Policista v postopku nista 
ugotovila kršitev prijavitelja, 
vendar kljub temu vsem 
udeležencem cestnega prometa 
svetujejo, da se ob zaznanih 
ogrožanjih oziroma nezanesljivih 
ravnanjih drugih udeležencev 
cestnega prometa ne izpostavljajo 
nevarnosti, ampak o tem takoj 
obvestijo policijo na telefonsko 
številko 113. Po telefonu pa naj 
posredujejo čim več konkretnih 
informacij, denimo o barvi in 
tipu avtomobila, natančni lokaciji 
dogodka in smeri vožnje. 
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Pogumni Bistričan ustavil 
pijanega voznika

Špela Žerjal

Ko se je Uroš konec januarja 
odpravil z družino v Maribor, 
je med vožnjo za voznikom 
z lenarško registrsko oznako 
zaznal neobičajno dogajanje 
avtomobila pred seboj. »Dohiteli 
smo vozilo, ki je vijugalo sem 
ter tja po cestišču, in več kot 
očitno je bilo, da je bil voznik 
pod vplivom alkohola. Opozarjal 
sem ga s prižiganjem dolgih luči, 
ampak odziva ni bilo. Voznik 
je nadaljeval z nevarno vožnjo 
… Ko smo se pripeljali do 
prvih semaforjev v Mariboru, 
sem se postavil zraven njega 
ter pogledal, ali je z njim vse v 
redu. V tistem trenutku je do 
njega pristopila gospa iz vozila 
za menoj. Vprašala ga je, ali je 
pijan in zakaj se ne odstrani iz 
vozila, on pa je odvrnil, da tega 
ne bo storil. Takrat sem izstopil iz 
vozila, odkorakal do njegovega, 
odprl vrata in tako zavohal vonj 
po alkoholu. Izmenjala sva nekaj 
besed, voznik pa je kazal očitne 
znake vinjenosti. Ker je vztrajal, 
da se ne bo odstranil iz prometa 
in da bo nadaljeval z vožnjo, 
sem mu enostavno vzel ključe iz 
avtomobila ter poklical policijo.« 
Uroš je opisal zgodbo na svojem 
Facebook profilu ter nam jo 
potrdil po telefonu.

Tako on kot voznica, ki je 
prva govorila s pijanim voznikom 
Twinga, sta na kraju dogodka 
počakala na prihod policistov, 
ki so se (po Uroševih besedah) 
zelo hitro odzvali in se zahvalili 
za posredovanje. »Policistu sem 
povedal, da sem bil jaz tisti, ki 
je klical, in mu predal ključe od 
avtomobila. So mi pa kasneje 
razložili, da se lahko voznik zato, 
ker ni bila policija tista, ki ga je 
ustavila v postopku (na primer 
med kontrolo prometa), na to 
sklicuje pri sodniku za prekrške,« 
je še povedal Uroš. Tako on kot 
že omenjena voznica sta zato 
pristala na možnost, da ju, če bo 
to potrebno, poklicali na pričanje.

Glede na to, da gre za 
nenavaden, potencialno tudi 
nevaren primer – saj Uroš 
ni mogel vedeti, kdo sedi v 
rumenem Twingu in kako bo 
reagiral, nas je zanimalo, kaj ga 
je gnalo in motiviralo, da se je 
odločil za svoje posredovanje. 
»V resnici sploh nisem veliko 
razmišljal. Med vožnjo sem se 
odločil, da je enostavno preveč 
nevarno, da človek v takšnem 
stanju sedi za volanom. Najprej 
sploh nisem vedel, ali je pijan 
ali je z njim narobe kaj drugega. 
Preprosto pravilno se mi je zdelo, 
da reagiram tako, kot sem,« je 
povedal Uroš.

Na mariborski policijski upravi 

Uroš iz Bistrice ob Dravi je z nami delil svojo, precej nenavadno zgodbo: med vožnjo proti 
Mariboru je njega in druge udeležence v prometu na cesti oviral in ogrožal pijani voznik 
rumenega Twinga.
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Neuspešno iskanje 
zaposlitve, številne zavrnitve, 
socialne stiske, povezane z 
nezaposlenostjo, vse to pogubno 
vpliva na samopodobo in 
samozavest iskalca zaposlitve. 
Posledično svoje znanje, izkušnje 
in talente težje, predvsem pa 
slabše predstavlja potencialnim 
delodajalcem. Znajde se v 
začaranem krogu, iz katerega 
težko izstopi sam.

Nives Cvikl
Tega se dobro zavedajo v 

občini Ruše, kjer že izvajajo 
različne ukrepe za spodbujanje 
podjetništva in zmanjševanje 
brezposelnosti, ter v javnem 
zavodu CEZAM, ki skrbi za t. 
i. mehke vsebine, kamor med 
drugim sodi tudi pridobivanje 
potrebnih kompetenc za vključitev 
v podjetništvo in trg dela. Poleg že 
utečenih programov iščejo vedno 
nove rešitve. Na podlagi izjemno 
dobrih rezultatov v primerljivih 
okoljih in priporočila vodje Urada 
za delo Slovenska Bistrica, Lenart, 

Osebnostna akademija – 
zaposlitev pride, ko živiš 
svoje potenciale

Ruše in Pesnica, Marjete Kovač, so 
podprli tudi program Osebnostne 
akademije. Do sedaj sta bili v 
Rušah izvedeni dve akademiji in 

po prvi so se vsi udeleženci razen 
ene osebe zaposlili, našli projekt, 
na katerem delajo, ali pa so odprli 
svojo poslovno iniciativo. Učinki 
pravkar zaključene druge pa še niso 
v celoti vidni.

Osebnostna akademija 
spremeni in okrepi
»Namen Osebnostne akademije 
je udeležence spodbuditi, da 
ponovno odkrijejo in zbudijo svoje 
potenciale ter začnejo v skladu z 
njimi tudi živeti,« pravi izvajalka 
programa Natalie C. Postružnik, 

»Do sedaj sta bili v 
Rušah izvedeni dve 
akademiji in po prvi so 
se vsi udeleženci razen 
ene osebe zaposlili, 
našli projekt, na 
katerem delajo, ali pa so 
odprli svojo poslovno 
iniciativo.«
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direktorica podjetja Insights, in 
poudari, da gre pri tem za trdo 
delo. »Vsak udeleženec mora 
aktivno delati na sebi, v sebi in 
navzven. Gre za ljudi, ki so dolgo 
iskali svojo priložnost na trgu dela, 
ki se ni in ni prikazala. Razlogov 
za njihovo slabo stanje je več, 
od racionalnih – po 25 zavrnitvi 
je težko napisati 26 prošnjo, 
preko emocionalnih – vsaka 
zavrnitev zbuja žalost, frustracije, 
občutke nemoči, nesposobnosti, 
do energetskih, saj vemo, da 
negativna čustva in slabe izkušnje 
znižujejo nivo energije. Na 
Osebnostni akademiji, ki zajema 
tri delavnice in tri individualna 
srečanja z vsakim udeležencem, 
delamo na vseh treh ravneh. 
Ko začnejo udeleženci živeti v 
skladu s svojimi potenciali, se 
nivo energije dvigne, priložnosti 
se pojavijo, opazijo jih in jih znajo 
izkoristiti. Zelo sem hvaležna 
občini Ruše in CEZAM-u, ki sta 
program vsestransko podprla,« še 
pravi Natalie C. Postružnik, ki ne 
skriva navdušenja nad udeleženci 
iz Ruš.

»Osebnostna akademija 
te prisili, da se na novo 
sestaviš.«
Nina K. se je med iskalce 
zaposlitve vpisala, ko se je po 
večletnem delovanju v nevladnem 
sektorju, ustvarjanju projektnih 
delovnih mest in razvijanju 
socialnega podjetništva v 
lokalnem okolju umaknila iz 
aktivnega družbenega delovanja. 
»Prišla sem do točke, ko nisem 
več želela ustvarjati svojega in 
drugih delovnih mest, ampak 
zase poiskati kakšno že obstoječe. 
Intenzivno sem pošiljala prošnja, 
bila vabljena na nekaj razgovorov, 
vendar do zaposlitve ni prišlo. 
Začela sem dvomiti v svoje 
sposobnosti, se spraševati, ali 
sem sploh še zaposljiva, čutila 
sem, da me brezposelnost vse 
bolj zaznamuje, in ko sem bila 
na najnižji točki, se je zgodila 
Osebnostna akademija. Na 
vsakem srečanju smo dobili 
različne naloge, ki so sprožale 
neke procese, ki se jih takrat niti 
nismo zavedali. Iz nekaj mesečne 
distance lahko rečem, da te 
Osebnostna akademija v resnici 

osebnostno spremeni in okrepi, da 
postaneš bolj samozavesten, bolj 
aktiven, ideje začneš uresničevati. 
Danes spet zaupam vase in sem 
dovolj močna, da sem ponovno 
stopila v proces samozaposlitve. 
Rezultati potrjujejo, da sem tam, 
kjer moram biti.«

»Da bi osem ur sedel v neki 
pisarni, to je zame sodobno 
suženjstvo,« pravi Uroš O., ki 
se je Osebnostne akademije 
udeležil poln dvoma. »Prepričan 
sem bil, da to ni zame, danes pa 
lahko rečem, da je bila to ena 
najboljših odločitev, ki sem jih 
sprejel. Natalie je uspelo spraviti 
iz mene ves moj pesimizem, ga 
obrniti na glavo, pokazala mi je, 
da lahko drugače razmišljam o 
stvareh. Dolgo sem imel poslovno 
idejo, pa je nikoli nisem realiziral 
iz tega ali onega razloga. Natalie 
me je pripravila, da sem odprl 
svoje podjetje, česar drugače ne bi 
naredil še vsaj leto ali dve. Vesel 
sem, da je končno prišlo do tega, 
zdaj delam to, kar me veseli, kar 
sem dolgo želel.«

»Meni najpomembnejši 
nauk, ki sem ga dobila, je, da je 
pomembno samo to, kar o sebi 
mislim sama, in ne to, kar mislijo 
drugi,« pravi Polonca J., ki se  je 
Osebnostne akademije udeležila 
iz radovednosti. »Zanimalo me 
je, kaj mi lahko nekdo drug pove 
o meni, česar ne vem že sama. 
Potem je prišla Natalie, ki sliši to, 
česar ne poveš, in vpraša stvari, o 
katerih nočeš govoriti. Vidi, kje so 
tvoje slabosti, ti pove, kar ti drugi 

ne upajo povedati, in ti potem 
tudi pomaga, ti pokaže, kako se 
pobrati. Pravi čustveni tobogan! 
Začela sem spet graditi in gradim 
še kar naprej. Zdaj si iz hobija 
ustvarjam službo, v tem uživam 
in ugotavljam, da je to čisto v 
redu, da je to pravzaprav uspeh. 
Močno sem se spremenila. Če 
spremeniš eno stvar, to potegne 
sto stvari za sabo. Midve z Natalie 
sva jih spremenili kar nekaj, zato 
pričakujem, da bodo še rezultati. 
Že sedaj so.«

Ukrepi za zmanjševanje 
brezposelnosti
»Odlični rezultati Osebnostne 
akademije, ki se kažejo na več 
nivojih, utemeljujejo nadaljnjo 
izvedbo projekta,« pravi Tomi 
Prosnik, direktor CEZAM-a. 
»Razmišljanja gredo celo v smer 
nadgradnje, saj je zelo pomembno, 
da se aktivnosti ne končajo na 
tej točki. Praksa namreč kaže, da 
velik odstotek mladih podjetij ne 

preživi prvih dveh let največkrat 
prav zaradi neučinkovitega 
podpornega okolja.«

Mag. Karin Jurše, direktorica 
občinske uprave občine Ruše, 
dodaja: »Naša občina namerava 
skupaj z izobraževalnimi 
organizacijami in ob sodelovanju 
s CEZAM-om v letu 2017 
pripraviti usposabljanja za 
pridobivanje kompetenc, ki 
jih podjetja v našem okolju 
ocenjujejo kot ključna za 
zaposlitev. Za območje občine 
Ruše bomo razpisali tudi 
štipendije za deficitarne poklice.«

Ustvarjanje podjetniških 
priložnosti in spodbujanje 
razvoja novih dejavnosti na že 
razpoložljivi infrastrukturi bodo 
v tem letu osrednje dejavnosti 
Javnega zavoda CEZAM, pravi 
Tomi Prosnik: »V športno-kulturni 
infrastrukturi in naravnih lepotah 
občine vidimo ogromno potenciala 
za razvoj različnih podjetniških 
aktivnosti, naj bo to kolesarstvo, 
pohodništvo, smučanje, ekipne 
priprave ali izvedba različnih 
atraktivnih dogodkov, kot je na 
primer Trail in Bike maraton, ki ga 
organizira društvo iz Ruš. Tukaj so 
tudi že prepoznavna festivalska 
dogajanja, kot so Letni oder Ruše, 
Kantfest, Glazerjevi dnevi, ki 
so močno prepoznavni, ne le v 
naši lokalni skupnosti, ampak 
dosti širše. Vsekakor se bomo za 
promocijo kraja trudili še naprej 
in iskali vedno nove možnosti in 
priložnosti za udejanjanje ambicij 
občanov.« 

»Naša občina namerava 
skupaj z izobraževalnimi 
organizacijami in ob 
sodelovanju s CEZAM-
om v letu 2017 pripraviti 
usposabljanja za 
pridobivanje kompetenc, ki 
jih podjetja v našem okolju 
ocenjujejo kot ključna za 
zaposlitev. Za območje 
občine Ruše bomo 
razpisali tudi štipendije za 
deficitarne poklice.«
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Koristi ovčje volne za zdravje
Ovčja volna je skoraj negorljiva (do 
temperature 560 °C je samo ugasljiva), 
uravnava temperaturo in je odličen toplotni 
izolator – poleti varuje pred vročino, pozimi 
greje, zato je uporabna tako za mrzle kot za 

Zdravo in naravno 
spanje s posteljnino 
Soven, Selnica ob Dravi

Posteljnina Soven sledi modernim 
trendom zdravega načina življenja, 
sožitja z naravo in varovanja okolja. 
Narejena je iz 100 % naravne 
slovenske ovčje volne. Volna 
blagodejno deluje na zdravje 
in kakovost spanja, še posebej 
primerna je za alergike in revmatike. 
Vzdrževanje volnene posteljnine 
pa je enosta vno in poceni. Če želite 
torej živeti zdravo in naravno, potem 
ne morete mimo tako odličnega 
materiala, kot je naravna ovčja volna.

MARIJA SRBLIN, DIREKTORICA PODJETJA SOVEN d. o. o.

PRIMER DOBRE PRAKSE KROŽNEGA GOSPODARSTVA

vroče dni, hkrati ne daje občutka vlažnosti in 
lepljivosti. Deluje proti potenju, ima masažni 
učinek na telo, pospešuje prekrvavitev v 
tkivih, blaži revmatske težave, blaži bolečine 
pri kroničnih obrabah vretenc in izboljšuje 
stanja po poškodbah. Volna vsebuje lanolin 
– ta odbija prah, pršice in vlago – in zato 
naravno deluje proti tovrstnim alergijam. 
Zaradi svojih izolacijskih in proti alergijskih 
lastnosti izboljšuje kakovost spanja, pomaga 
pri nespečnosti, glavobolu, migrenah in 
dosega splošno sprostitev. Vse to so odlične 
lastnosti, zaradi katerih se je pametno odločiti 
za posteljnino, ki ima za polnilo ovčjo volno. 
Taka posteljnina zagotavlja udobno, prijetno 
in mirno spanje, še posebej je priporočljiva za 
alergike in revmatike.

Večplastna biološka 
struktura posteljnine
Podjetje Soven je izvedlo zelo zahteven 
projekt razvoja volnenih izdelkov, med 
drugim večplastno biološko strukturo volnene 
posteljnine. V ponudbi podjetja so volnene 
odeje, nadvložki, posteljna pregrinjala 

in vzglavniki iz najkvalitetnejše volne. 
Posteljnina je polnjena s 100 % slovensko 
domačo ovčjo volno in sešita v 100 % ekološki 
bombaž. Individualna proizvodnja omogoča, 
da imajo v podjetju skoraj vedno na zalogi 
tudi izven standardne velikosti posteljnine ali 
pa jo naredijo po meri in želji kupca.

Odeja, polnjena z volno in sešita v bombaž, 
ima dolgo življenjsko dobo. Ni nujno, da je 
težka, lahko je univerzalna (letno-zimska) ali 
pa zelo tanka (lahka poletna). V poplavi zaščit 
za ležišče iz uvoza in z raznoraznimi dodatki, 
ne smemo pozabiti na nadvložek ali zaščito 
iz prave volne. Njegova posebnost je ta, da je 
debelejši, močno polnjen in gosto prešit, saj 
le tako varuje pred sevanji in vodnimi tokovi 
ter blagodejno vpliva na hrbtenico in ji nudi 
dodatno oporo. Tako ni le zaščita za ležišče, 
ampak predvsem za telo. K odeji in nadvložku 
spada še dober vzglavnik. Vsi vzglavniki so 
prešiti tako, da je volna prišita k steni – k 
blagu, zato ni mogoče, da bi v vzglavniku 
nastajale kepe. Vzglavniki so kompaktni in 
imajo ortopedsko obliko za ugodno podporo 
vratu in vratnim vretencem. 

EKOLOGIJA NA PRVEM MESTU
Naravna posteljnina SOVEN je izdelana v ekološki proizvodnji. 
Kot polnilo so uporabljena finejša volnena vlakna, izdelki pa 
imajo kar 60 mesecev garancije.

Zakaj volnena posteljnina?
●  ohranja in vrača življenjsko energijo
●   varuje pred negativnimi vplivi 

okolja
●  uravnava temperaturo
●   poleti varuje pred vročino, pozimi 

greje
●  omogoča dober pretok zraka
●  preprečuje prekomerno znojenje
●  prilagodi se vratu, hrbtenici, ramenom

Vzdrževanje volnene posteljnine
Posteljnina iz naravne slovenske ovčje volne odbija vonjave 
in umazanijo; temeljito jo prezračimo vsaj enkrat mesečno v 

senci, ne na soncu. Med urejanjem postelje jo rahljamo, 
po postopku stresanja. Madeže lahko odstranimo 

pod tekočo vodo brez namakanja in brez ožemanja. 
Odvečno vodo odstranimo z rahlim stiskanjem. Tako 
peremo le umazani del posteljnine.
Posteljnine ne namakamo, ne peremo ročno in ne 
strojno, ne ožemamo. V primeru vlažnosti jo sušimo 
v senci. Likanje ni potrebno in ni priporočljivo. 

Priporoča se  kemično čiščenje v skladu z navodili 
za čiščenje in vzdrževanje volnene posteljnine, kot je 

zapisano na trajnem všitku.
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OGLAŠEVALSKO SPOROČILO

OVČJA VOLNA JE UPORABEN VIR SUROVIN, KI 
IMA VSE POGOJE, DA SE TRAJNOSTNO PREDELA 
V UPORABEN KONČNI PRODUKT. PREDELAVA 
LAHKO SLEDI NAČELU ZAKLJUČENEGA 
ŽIVLJENJSKEGA KROGA, TRAJNOSTNEMU 
IZKORIŠČANJU, EKOLOŠKEMU DIZAJNU, 
EKOLOŠKO UČINKOVITI PROIZVODNJI, 
TRAJNOSTNI POTROŠNJI IN TRAJNOSTNEMU 
RAVNANJU Z ODPADKI. PODJETJE SOVEN D. O. O. 
IZ SELNICE OB DRAVI JE EKOLOŠKO PROIZVODNO 
PODJETJE, KI DELUJE OD LETA 1996 IN JE 
REGISTRIRANO ZA PREDELAVO NEOPRANE IN 
OPRANE OVČJE VOLNE V SKLADU Z EVROPSKO 
UREDBO S TEGA PODROČJA IN S TEMELJNIMI 
EVROPSKIMI USMERITVAMI. PRED LETI, KO SE 
V SLOVENIJI ŠE NI VEDELO IN GOVORILO O 
KROŽNEM GOSPODARSTU, JE PODJETJE SOVEN 
NARAVNALO SVOJO PROIZVODNJO TAKO, DA JE 
IZPOLNJEVALO VSE TOVRSTNE POGOJE.

Ovčja volna v pravem pomenu besed, ni odpadek, lahko pa 
tudi je. Volna je živalski stranski produkt, namenjen nadaljnji 
predelavi. V kolikor pa rejci ostriženo in neoprano volno 
zavržejo v gozd, v kraško jamo, v jarek ali jo celo skurijo, pa 
ovčja volna postane odpadek, ki obremenjuje okolje.

Podjetje SOVEN d. o. o. svoj osnovni vhodni material 
(neoprano ovčjo volno) odkupi pri rejcih na terenu ali pa jo rejci 
sami pripeljejo v odkup na podjetje v Selnico ob Dravi. Letno 
odkupijo vsaj 70 % pridelane volne, lahko pa bi je še več, a se 
nekateri rejci s tem ne želijo ukvarjati. S prodajo volne rejci 
nekaj zaslužijo, na drugi strani pa preprečijo obremenjevanje 
okolja. Nekatere države po svetu podeljujejo določenim 
odkupovalcem za odkup volne koncesijo ali pa morajo rejci za 
oddano volno plačati, podobno kot za odvoz ostalih odpadkov. 
V Sloveniji je to celotno breme na predelovalcih volne, ki pa žal 
v tem ne vidijo donosnega posla.

Za podjetje SOVEN d. o. o. ni bil izziv le predelati ostriženo 
volno, pač pa tudi iz slabših količin volne, ki so nekoč pri 
proizvodnji tipičnih volnenih produktov (kot sta volnena 

posteljnina in volnena preja) predstavljala odpadek, narediti 
še vedno uporaben produkt za gradbeništvo ali kmetijstvo. 
Lep primer krožnega gospodarstva je prav proizvodnja BIO 
FILCA ZA VRTNARSTVO IN ZELENJAVARSTVO. Tovrstni filc je 
narejen delno iz prvovrstnega volnenega vlakna, v večini pa iz 
odpadnih vlaken, ki so ostala pri proizvodnji odej, nadvložkov 
in vzglavnikov. Uporablja se za zastirko ali vložek za visoko 
gredo ali vložek za korita in okrasne lonce kot zaščita pred 
zmrzaljo. Življenjska doba tovrstnega filca je odvisna od 
kvalitete zemlje, od vrste zasaditve in od ravnanja z njim. V 
vsakem primeru pa se v zemlji odlično razgradi, spremeni 
v kompost, v gnojilo, uravnava vlago v zemlji, pospešuje 
rast, odganja rdeče polže in škodljivce … na koncu torej s 
pomočjo najslabše volne zraste odlična, zdrava solata, jagode, 
paradižnik, okrasne rastline, sadno drevje, grmovnice …
Proizvodi, ki nastajajo v proizvodnji podjetja SOVEN d. o. o.:
●   preja za ročno in strojno pletenje,
●   tkano volneno blago, volneni tekači in preproge,
●   unikatne pletenine in tkanine: nogavice, dokolenke, 

nadkolenke, rokavice, kape, šali, puloverji, ponči, jopice, 
posteljna pregrinjala itd.,

●   mikanka kot polnilo za posteljni program in oblazinjeno 
pohištvo,

●   podsedelnice (v angleškem in western stilu),
●   bio-volnena toplotna in zvočna izolacija za hiše,
●   mikana volna za polstenje, volneni filc za kmetijstvo in 

vrtnarstvo.

KROŽNO GOSPODARSTVO Z NARAVNO OVČJO VOLNO SOVEN SELNICA OB DRAVI

Mariborska c.48, 2352 Selnica ob Dravi
Tel.:+386 2 674 05 74; fax.:+386 2 674 05 73
email: soven@siol.net, www.soven.si

Več informacij o izdelkih podjetja SOVEN d. o. o. najdete  
na spletni strani: http://soven16.wix.com/soven.
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Bistričani 
praznovali 
kulturni praznik  

Tanja Klajnščak

Člani Kulturnega društva Svoboda 
Bistrica ob Dravi so ob dnevu 
našega največjega pesnika, 
Franceta Prešerna, pripravili 
glasbeno kulturni večer. Na 
osrednji prireditvi ob kulturnem 
prazniku se je predstavilo sedem 
recitatorjev, ki aktivno sodelujejo 
v krožku. Voditeljica Majda 
Karba je vse prisotne popeljala 
skozi Prešernovo življenje, 
recitatorji pa so brali njegovo 
poezijo. »Naj enkrat slišimo 
samo njegove pesmi,« je dejala 
Slavica Ajd, vodja recitatorske 
skupine pri KUD Svoboda in 
tako so člani društva pripravili 
večer, ki je bil v celoti posvečen 
Francetu Prešernu. Slišali smo 
njegova najbolj znana dela 
(Zdravljico, Memento Mori, 
Povodni mož, Kam) in ostale 
vrhunce Prešernove poezije. 

Prireditev je popestrila tudi Ana 
Korošec, ki je pesmi obogatila z 
glasbeno spremljavo. Spomine 
na njegovo življenje in delo 
so obujali tudi z razmišljanji 
in simboličnim pogovorom s 
Francetom Prešernom. Odrasli so 
se tega spomnili še iz časa šolskih 
dni, mladi pa so tako spoznavali 
zgodovino.

»Mislim, da mladina pozna 
kar precej njegove poezije in tudi 
kar nekaj podrobnosti o njem 
in njegovem življenju. Očitno je 
Prešeren zasidran v naših srcih. 
In prav je tako. Ne nazadnje tudi 
zaradi tega praznujemo kulturni 
praznik,« pa je pripomnila Majda 
Karba, voditeljica prireditve.

Recitatorji so dejali, da 
Prešeren velja za enega največjih 
slovenskih pesnikov, da je njegov 
opus ogromen in da so imeli 
težko delo pri izbiri prave pesmi, 
ki bi jo recitirali. »Pomembno pri 
recitaciji je, da našega pesnika 

počastimo vsaj z delčkom sebe,« 
je dejala ena izmed recitatorjev. 
»Sama sem izbrala pesem Spomni 
se smrti ali Memento Mori, ki 
me, pa ne samo mene, ampak vse 
nas, spomni na to, da življenje 

ni večno, da obstaja danes in 
obstaja jutri. Lahko smo še danes 
veseli in srečni, jutri pa nas morda 
ne bo več. In tega se premalo 
zavedamo,« je še pripomnila 
recitatorka. 

8. februarja, ob slovenskem kulturnem 
prazniku, so v Bistrici ob Dravi recitirali 
Prešernove pesmi.

Skladnost pitne vode

Skladnost pitne vode je 
Mariborski vodovod d. d. 
tudi v letu 2015 tako kot do 
sedaj zagotavljal z izvajanjem 
notranjega nadzora po izdelanem 
HACCP načrtu oziroma z 
obvladovanjem procesov od 
črpanja podzemne vode, njene 
obdelave, prečrpavanja in 
distribucije do uporabnikov. 
Skladnost pitne vode se je 
spremljala na črpališčih, na 

omrežju v vodooskrbnih objektih 
in pri uporabnikih (večinoma 
v osnovnih šolah in vrtcih ter 
deloma v gostinskih objektih). 
Izvajanje notranjega nadzora 
se je vršilo v skladu z določili 
Pravilnika o pitni vodi (Ur.l.RS, 
št. 19/2004, 35/2004, 26/2006, 
92/2006, 25/2009 in 74/15).

Skupno je bilo v sklopu 
izvajanja notranjega nadzora v 
letu 2015 odvzetih 2.236 vzorcev, 
od tega 2.135 za mikrobiološka 
preskušanja in 101 za kemijska 
preskušanja. Na celotnem sistemu 

Mariborski vodovod
Mariborskega vodovoda d. d. je 
bilo v letu 2015 mikrobiološko 
neskladno 4,5 % vzorca. 
Večinoma gre mikrobiološka 
odstopanja pripisati 
neustreznemu stanju internih 
hišnih vodovodnih instalacij. 
Zaradi preseženih 
kemijskih 
parametrov je 
bil neskladen 1 
vzorec.

Pitno vodo, 
ki jo je v letu 
2015 dobavljal 

Mariborski vodovod za občino 
Ruše, Nacionalni laboratorij za 
zdravje, okolje in hrano ocenjuje 
kot skladno z zahtevami Pravilnika 
o pitni vodi. Glede na obseg 
opravljenih preskušanj ocenjujejo 
pitno vodo kot varno.
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Podrobnejše poročilo ter  
več podatkov o kakovosti 
pitne vode se nahaja na 
spletni strani:  
http://www.mb-vodovod.si/.
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Ko je mitološka nimfa Liríopa s 
Kéfisosem spočela dečka, ga je 
poimenovala Narcis. Jasnovidec 
je zanj napovedal, da bo dočakal 
dolgo starost le, če ne bo spoznal 
samega sebe. Pri 16 letih je Narcisa 
občudovalo marsikatero dekle, ki 
pa jih je sam ošabno in samovšečno 
zavračal. Nekega dne se je Narcis 
v studencu zaljubil v lastno 
podobo. Vsakič, ko je segel po 
njej, je podoba izginila. Nesrečna 
ljubezen je Narcisa mučila tako 
dolgo, dokler ni zblaznel. Začel se 
je tolči po prsih, se ranil do krvi ter 
v svoji bolesti umrl. Narcis je tako 
odšel v podzemlje, kjer je še naprej 
opazoval svojo podobo, na mestu 
Narcisovega telesa pa je vzklila 
čudovita narcisa.

Verjetno ni naključje, da so 
že stari Grki narcisam pripisovali 
poseben pomen in težo; snežno 
beli cvetni listi naj bi odražali 
Narcisovo belo polt, rdeče obro
bljen privenček divjerastoče bele 
narcise pa simbolizira Narcisovo 
trpljenje. Rodovno ime izhaja iz 
grške besede »narke«, kar pomeni 
omamljenost oz. iz besede »narkao« 

Andrej Paušič
– biti omamljen – in se neposredno 
nanaša na izrazit vonj cvetov.

Narcis ali narcisa, kakor jo pri 
nas tudi radi imenujemo, spada 
med prve znanilce pomladi. 
Uvršča mo jo v družino narcisovk 
(Amaryllidaceae), tako kot tudi 
še nekatere druge pri nas divje 
rastoče predstavnike (mali ali 
nava dni zvonček, veliki zvonček 
ali kronica).

Številne vrste iz rodu narcis 
(Narcissus) so poznali že stari Grki 
in Rimljani, znanstveno pa je rod 
prvi opisal botanik Carl Linnaeus 
leta 1753. Danes je rod narcis po 
svojih morfoloških značilnostih 
nadaljnje razdeljen na okoli 10 
sekcij z vsega skupaj 50 do 60 
divje rastočih vrst. Številne vrste 

najdemo samonikle; od Iberskega 
polotoka (Španija, Portugalska) 
preko Italije, Balkanskega polotoka 
pa vse do Male Azije. Številni 
predstavniki rodu poseljujejo tudi 
države Severne Afrike. Največjo 
pestrost divje rastočih vrst 
najdemo na Iberskem polotoku.

Pri nas v naravi najdemo zgolj 
gorsko narciso – imenujemo jo 
tudi bedenica ali kjučavnica, 
znanstveno pa Narcissus poeticus. 
Rastlina porašča travnike in svetle 
gozdove od nižin (Prekmurje, 
Istra) do sredogorij. Ponekod 
vrsto srečamo tudi v gorah (na 
Golici), kjer v aprilu in maju s svojo 
številčnostjo krasi gorske košenice 
in travnike. Zaradi prekomernega 
nabiranja in izkopavanja je danes 

beli narcis ali narcisa v Sloveniji 
zavarovana vrsta. Rastlina je 
izjemno občutljiva na posege v 
prostor, še posebej na gnojenje 
travnikov in košenic.

Poznamo številne križance 
narcis, ki so danes slehernemu 
ljubitelju lahko dostopne in 
krasijo naše vrtove ter oznanjajo 
prihajajočo pomlad. Prava 
eksplozija barv, oblik in opojnih 
vonjav številnih sort narcis 
pričara meseca aprila tudi v 
Botaničnemu vrtu univerze v 
Mariboru slehernemu obiskovalcu 
nepozabno doživetje. V zbirki 
narcis, ki je zasajena med iglavci v 
pinetumu, lahko obiskovalci vrta 
občudujejo več kot sto različnih 
sort narcis.

Izjemne so še posebej sorte 
Delibes z velikimi rumenimi 
cvetovi, Fashion Parade s 
pomno ženimi cvetnimi listi 
in privenčkom, sorta White 
Lion s čudovitimi bež cvetovi, 
Chromacolor z izrazito kontrastno 
obarvanim privenčkom in 
cvetnimi listi ter še veliko drugih 
zanimivih sort.

Obiščite nas in s svojimi 
najbližjimi doživite pestrost in 
lepoto narcis! 

Narcisa ali narcis (rod Narcissus) – cvetlica, ki odraža lepoto in ošabnost sina boga Kefisa 
in nimfe Lejriope.

Kaj cveti v 
Botaničnem vrtu 
univerze v Mariboru?

Botanični vrt 
univerze v 
Mariboru vabi 
Rušane na ogled 
več kot 100 
različnih vrst 
narcis!

V mesecu aprilu in maju 
pobočja Golice krasi 
bedenica ali kjučavnica 
(Narcissus poeticus). 

Sorta Trevithian z 
značilnim rahlim 

socvetjem.
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Narcisa sorte 
Delibes z značilnimi 
veliki cvetovi.
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Onesnaženost zraka z delci PM10 je še zlasti v obdobju kurilne 
sezone velik problem. Redne meritve, ki jih opravljamo od avgusta 
2016 tudi v občini Ruše, kažejo, da naša občina sicer ni ena najbolj 
onesnaženih z nevarnimi delci, vsekakor pa v zimskem času 
dosegamo vrednosti, ki so zaskrbljujoče. Svetovna zdravstvena 
organizacija WHO priporoča povprečno letno vrednost delcev PM10 
20 μg/m3. Pri takšnih koncentracijah naj ne bi opazili škodljivih 
vplivov na zdravje ljudi. V slovenskih mestih se letne koncentracije 
gibljejo med 22–32 μg/m3. V naši občini smo v najbolj onesnaženih 
dneh izmerili koncentracije tudi do 87 μg/m3, v mesecu decembru 
2016 smo izmerili 9 preseganj mejne dnevne vrednosti. Temu 
primerne so tudi posledice na zdravje in v končni fazi tudi 
umrljivost ljudi.

Kakšne so zdravstvene posledice vdihavanja 
onesnaženega zraka?
Od vseh okoljskih dejavnikov, ki vplivajo na zdravje ljudi, je onesnažen 
zrak največji problem. Epidemiološke raziskave dokazujejo, da le-ta 
pomembno negativno vpliva na zdravje ljudi. Na osnovi rezultatov 
raziskav so ocenili, da v Evropi vsako leto umre 40.000 do 130.000 
ljudi za posledicami izpostavljenosti onesnaženemu zraku. Ne smemo 
pozabiti, da smo tudi mi del te Evrope. Dokazano je, da imajo delci 
naslednje vplive na zdravje:
- povzročajo vnetje na mestu vstopa v telo, torej v sapniku, pljučih 
(kronično vnetje ima za posledico zmanjšanje pljučnih funkcij in 
nastanek kronične obstruktivne bolezni – KOPB, kar je sicer veljalo 
predvsem za bolezen kadilcev, vendar tudi nekadilci zbolevajo za KOPB);

BESEDE: MEDOBČINSKI URAD ZA VARSTVO OKOLJA IN OHRANJANJE NARAVE FOTOGRAFIJE: SXC

Vpliv onesnaženega 
zraka z delci PM na 
zdravje ljudi
Zakaj sploh govorimo o problemu onesnaženosti zraka z delci PM?  
V prvi vrsti zaradi vpliva na zdravje ljudi, živali in stanje ekosistemov, 
posledično pa tudi zaradi ekonomske škode v obliki bolniških  
odsotnosti, zdravljenja, invalidnosti in umrljivosti.

POGLOBLJENO



SENECA:  
»TAKOJ KO 

SEM ZAPUSTIL 
ONESNAŽEN 
ZRAK RIMA, 

SEM SE POČUTIL 
PREROJEN.«

ČE JE NEKOČ 
VELJAL 
PREGOVOR: 
»STRUP SE 
NAHAJA V 
MAJHNIH 
STEKLENIČKAH«, 
BI LAHKO DANES 
DEJALI: »STRUP 
SE NAHAJA V 
MAJHNIH DELCIH«.
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ONESNAŽEN ZRAK

Vpliv onesnaženega 
zraka z delci PM na 
zdravje ljudi

●  pri astmatikih poslabšajo simptomatiko in 
sprožijo astmatični napad;

●  povečajo sprejeme v bolnišnicah zaradi 
bolezni dihal, srca, ožilja ter povečajo 
umrljivost;

●  povzročajo sistemsko vnetje, spremembo 
krvnega tlaka, motnje srčnega ritma in 
posledično večjo umrljivost;

●  povzročajo vnetje v srčni mišici, kar vodi v         
srčno popuščanje;

●  povzročajo in pospešujejo nastanek 
ateroskleroze;

●  povečano tveganje za nastanek krvnih 

strdkov; 
●  zmanjšana sposobnost prenosa kisika;
●  zadnje raziskave pa govorijo tudi o tem, 

da najfinejši delci, ki prodrejo neposredno 
v možgane, povzročajo Parkinsonovo in 
Alzheimerjevo bolezen, so rakotvorni, 
mutageni in povzročajo poškodbe organov.

Kaj lahko ukrenemo, da bo zrak 
čstejši?
Logično je, da vsak razumen občan pomisli, kako 
lahko sam pripomore k čistejšemu zraku. Glede 
na to, da je problem prekomerne onesnaženosti 
prisoten predvsem v kurilni sezoni, je dejstvo, 
da je vzrok kurjenje energentov za ogrevanje 
in pripravo tople vode. Ogrevanju se seveda ne 
bomo odpovedali, saj bi s tem tvegali še dodatne 
zdravstvene težave. Lahko pa vplivamo na to, 
kako se bomo ogrevali.

Na prvem mestu je izbira okolju 
primernejšega energenta. Idealno bi bilo 
ogrevanje s pomočjo solarne energije, vendar 
o tem verjetno zelo redko kdo razmišlja. Bolj 
ozaveščeni morda razmišljajo o ogrevanju 
s pomočjo toplotne črpalke. V Rušah je na 
mnogih lokacijah tudi že možna uporaba 
zemeljskega plina. Plin je z vidika škodljivih 
delcev že optimalni energent. Slabše možnosti 
ogrevanja so uporaba lahkega kurilnega olja in 
drv, še posebej če so peči stare in imajo velike 
izpuste ter slabe izkoristke. Najslabša možnost 
pa je kurjenje premalo suhega lesa in kakršnih 
koli odpadkov, kot so plastične in sestavljene 
embalaže (plastenke, plastificiran papir, časopis, 
plastični krožniki, kozarčki ...), odsluženega 
stanovanjskega in stavbnega pohištva (okna, 
vrata, iverice …). Te vrste odpadkov namreč 
ob kurjenju sproščajo zelo strupene pline. Zelo 
verjetno je, da v primeru gostega črnega dima 
iz dimnika lastnik kuri odpadke. Že samo en 
takšen uporabnik lahko neznosno onesnaži 

zrak vsej soseski. Ne nazadnje je kurjenje teh 
materialov celo kaznivo. Ob pravilnem kurjenju 
se iz dimnika skorajda ne kadi.

Torej dragi občani, ko boste razmišljali o 
svoji novi kurilni napravi, vedite, da jo je dobro 
zamenjati za sodobno še prej, preden vam stara 
popolnoma odpove. Ob tem pa pomislite tudi, 
kakšen energent bi bil najbolj prijazen do okolja. 
Odpadke pa raje predajte podjetju Snaga, ki je 
usposobljeno za pravilno ravnanje z njimi.

Zakaj je skrb za čist zrak tako 
pomembna? 
Zato, da nam ne bo potrebno v kurilni sezoni 
čepeti v zaprtih, neprezračenih stanovanjih in 
da bomo mirne vesti gledali sokrajane, ki se tudi 
v tem času sprehajajo in ukvarjajo s športom. In 
ne pozabite, da tudi vaši hišni ljubljenčki trpijo 
zaradi onesnaženega zraka, morda celo bolj kot 
vi, le povedati vam tega ne znajo! 

VELIKOST DELCEV PM10 
IN PM2,5.

Na spodnji sliki je ponazorjena 
primerjava med debelino pisarniškega 
papirja A4, premerom človeškega lasu 
ter velikostmi delcev PM10 in PM2,5.
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7. GLAZERJEVI DNEVI

7. Glazerjevi 
dnevi

T  okrat so pred nami 7. Glazerjevi dnevi. Pravljično število in 
nič kaj pravljični časi. A naj spomnimo, da so Glazerjevi dnevi 
nastali z namenom praznovanja in osveščanja tako dosežkov 

pesnika Janka Glazerja kakor tudi drugih Rušanov, ki sedaj s svojo 
avtorsko prepričljivostjo v širšem (slovenskem in mednarodnem) 
prostoru ustvarjajo »ruško blagovno znamko«, Rušani pa jih premalo 
poznamo. Namen tega je, da dvignemo lastno samozavest! Glazerjevi 
dnevi so skromen poskus, da se s svojimi kulturnimi produkti v tej 
kulturni menjavi izpostavimo čim višje in se enakopravno vključimo na 

kulturni trg, ne da smo zgolj odjemalci tistega, kar nam prodajo drugi.
Širimo kulturni prostor čez meje, ki jih postavlja neumnost! Zato 

kličemo: Ptice vseh dežel, združite se! Na našo prireditev smo povabili 
domače in tuje pesnike, da naredijo »Glazerja v prevodu«, lahko bomo 
slišali, kako zveni njegova pesem v nemščini, angleščini, italijanščini, 
srbščini in bosanskem jeziku … V imenu vseh, ki sodelujemo, vas 
CEZAM vabi na Glazerjeve dneve 2017, saj bo v letošnjih dnevih še 
veliko dogodkov, ki nastajajo v soorganizaciji različnih društev in 
institucij, kot je to razvidno tudi iz programa.

Ptice vseh dežel, združite se!

BESEDE: PETER ANDREJ   |   FOTOGRAFIJE: CEZAM

PROGRAM: 
FESTIVAL 

GLAZERJEVI 
DNEVI 2017  

(17. 3.–29. 3. 2017)
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7. GLAZERJEVI DNEVI

Petek, 17. 3. 2017, ob 17.00 h
Gasilski dom Smolnik
KUD Franjo Sornik Smolnik predstavlja izid glasila 

OBUDIMO BESEDE VI 
ORGANIZATOR: KUD Franjo Sornik 
Smolnik

Sobota, 18. 3. 2017, ob 20.00 h
Dom kulture Ruše
PERO LOVŠIN & ŠPANSKI BORCI, SKEEBEEP 

ROLL OVER GLAZER, ROCK, 
SKA & PUNK KONCERT
KOPRODUKCIJA: KURS, CEZAM

Ponedeljek, 20. 3. 2017, ob 17.00 h
Rulik
KAJA LUKAČ & CO

UMETNIK * TUJEC * VIZIONAR, 
LIKOVNA RAZSTAVA
KOPRODUKCIJA: Društvo Glazerjeva 
domačija, RULIK,  CEZAM

Torek, 21. 3. 2017, ob 9.00 h
Knjižnica Janka Glazerja Ruše

POSVET IN RAZSTAVA O 
ANTONU JEHARTU
ORGANIZATORJI: Mariborska knjižnica, 
UKM, LIRA

Sreda, 22. 3. 2017 ob 13.00 h
Dom kulture Ruše

PODELITEV NAGRAD 18. 
NATEČAJA JANKA GLAZERJA 
GIMNAZIJE IN SREDNJE 
KEMIJSKE ŠOLE RUŠE
Zaključek 18. umetniškega natečaja, ki predstavlja 

ustvarjanje dijakov GSKŠ Ruše ter učencev osnovnih 

šol iz Ruš, Dravske doline ter Maribora. Mladi 

ustvarjajo na področju likovne, glasbene, literarne in 

scenske umetnosti.

SOORGANIZACIJA: Gimnazija in srednja 
kemijska šola Ruše  in CEZAM

Sreda, 22. 3. 2017, ob 20.00 h
Dom kulture Ruše

SEKS IN LJUBOSUMNOST, 
POHOTNO-MAŠČEVALNA 

KOMEDIJA
AVTOR: MARC CAMOLETTI
REŽIJA: JAŠA JAMNIK

ŠENTJAKOBSKO GLEDALIŠČE 
LJUBLJANA
KOPRODUKCIJA: CEZAM in Šentjakobsko 
gledališče Ljubljana

Četrtek, 23. 3. 2017, ob 20 h
Dom kulture Ruše

MIA ŽNIDARIČ IN STEVE 
KLINK, JAZZ KONCERT
KOPRODUKCIJA: CEZAM, Društvo 
Glazerjeva domačija

Sobota, 25. 3. 2017, ob 20 h
Dom kulture Ruše
GLAZER V PREVODU, pesnik med Dunajem, 

Sarajevom, Gradcem, Beogradom, Rijeko in Rušami

TUJI IN DOMAČI PESNIKI 
BEREJO NJEGOVO IN SVOJO 
POEZIJO
Helena Trebuc, kitara 

TOXIC, rap poezija 

Maja Štefan in Flora Ribarič, ples

Kaja Lukač, video

SOORGANIZACIJA: CEZAM, Društvo 
Slovencev Sava, Društvo Glazerjeva 
domačija, Klub KU KU, KUŠ Ni Me

Sreda, 29. 3. 2017, ob 20 h
Dom kulture Ruše

DA, GOSPOD PREMIER, 
POLITIČNA KOMEDIJA
AVTORJA ANTONY JAY, JONATHAN 
LYNN
REŽIJA: BORIS KOBAL

ŠENTJAKOBSKO GLEDALIŠČE 
LJUBLJANA
KOPRODUKCIJA: CEZAM in Šentjakobsko 
gledališče Ljubljana

*Glazerjevi dnevi in CEZAM si pridržujeta pravico do spremembe programa.

GLAZERJEVE DNEVE 2017 V SODELOVANJU PRIPRAVLJAJO: 

Občina Ruše, CEZAM, KURS, Društvo ZA, KUD Franjo Sornik Smolnik, Mariborska 
knjižnica, Društvo upokojencev Ruše, Klub KU-KU, Likovno društvo RULIK, Gimnazija in 
srednja kemijska šola Ruše, Društvo Glazerjeva domačija, Urad RS za mladino. 

Informacije: CEZAM Ruše, tel.: 031 388 635, 041 875 638*
www.cezam.org * pisarna@cezam.org
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Šentjakobsko gledališče Ljubljana je s svojimi 
petindevetdesetimi leti obstoja najstarejše stalno delujoče 
ljubiteljsko repertoarno gledališče v Evropi in domnevno tudi 
na svetu. Iz njegovih vrst izhajajo tako znamenita gledališka 
imena, kot so na primer Ivan Cesar, Mira Danilova, Ančka 
Levarjeva, Frane Milčinski – Ježek, Rudi Kosmač, Bine Matoh, 
Saša Pavček, Nataša Barbara Gračner, Jurij Zrnec in tudi 
znameniti Stane Sever. Danes šteje 142 članov, ljubiteljskih 
igralcev, ki brez plačila uprizarjajo 143 gledaliških predstav 
za odrasle in otroke in s tem razveseljujejo preko več kot 20 
tisoč obiskovalcev letno. Šentjakobsko gledališče – gledališče 
ljubiteljev gledališča je nastalo kot odgovor na skupno 
potrebo posameznikov po promociji gledališča, aktivnega 
preživljanja prostega časa, prostovoljstva, prepoznavanja 
vrednosti prostovoljskih aktivnosti in ustvarjanja okolja 
naklonjenega njegovemu razvoju. Vrednote članov so 
Šentjakobsko gledališče postavile tudi na zemljevid 
Slovenske filantropije – Slovenske mreže prostovoljstva. 
 
Predstava Da, gospod premier v režiji B. Kobala
Večkrat nagrajena svetovna 
gledališka uspešnica, ki 
temelji na tudi pri nas 
predvajani televizijski 
nanizanki z istim naslovom, 
končno prihaja na slovenski 
oder. V predstavi se 
znajdemo v družbi premierja 
Velike Britanije in njegovih 
najožjih sodelavcev ter 
vsakodnevnih težav 
(brezposelnost, širitev EU, 
globalno segrevanje …), ki jih 
bolj ali manj spretno rešujejo 
v splošno in predvsem v 
osebno korist. Ob nenehnem spletkarjenju se morajo 
spoprijeti z na videz nerešljivo zadrego – da bi izpeljali več 
milijard vreden posel z nafto bogato državo Kumranistan, 
morajo zadostiti nezaslišanim zahtevam njihovega 
zunanjega ministra. Kako torej izpeljati umazan posel in ob 
tem ostati čist? Razplet je presenetljiv …
Dolžina predstave: 1 ura in 40 min, brez odmora

Predstava Seks in ljubosumnost, režija Jaša Jamnik
Ko Bernard odkrije, da ga žena vara, z zvijačo organizira sestanek na 
štiri oči z njenim ljubimcem Robertom in mu postavi pogoj, da mora 
tudi on dati ‘na voljo’ svojo ženo, sicer ga bo ubil. Robert seveda izbere 
prvo možnost, a s figo v žepu. Na večerjo, po kateri naj bi se stvari 
uredile, pripelje plačano dekle, ki se pretvarja, da je njegova žena. 
Vse se odvija po njegovem načrtu , dokler se nenadoma ne pojavi 
Robertova prava žena … Predstava je bila nagrajena na Festivalu v 
Pekrah za najboljšo komedijo leta s strani občinstva.
Dolžina predstave: 1 ura in 30 min, brez odmora

Šentjakobsko 
gledališče  
Ljubljana

Priporočamo nakup 
gledališkega kompleta  
za obe predstavi.

Cena vstopnice Gledališki 
komplet za obe predstavi 
je 10€.

Cena vstopnice samo za 
eno predstavo je 7€.

Za ostale dogodke v 
organizaciji CEZAM-a 
vstopnine ni!

* Prodaja vstopnic na:  
www.cezam.org 
 tel.: 031 388 635 in na  
blagajni ŠPR (bazen Ruše)



POGLOBLJENO
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Tomi Prosnik
Tomi Prosnik je s 1. marcem 2017 prevzel 5-letni mandat direktorja Javnega 
zavoda Center za mlade Ruše – CEZAM. Pred njim in celotno ekipo je 
pomembna naloga: slediti ter izpolniti vizijo, ki so jo še pred menjavo 
vodstva zastavili predstavniki delovne skupine CEZAM in potrdili svetniki 
na Občinskem svetu. Zanimalo pa nas je tudi, kakšne spremembe novi 
načrti prinašajo za mlade in vse občane Ruš.

Čisto na začetku me zanima, ali ste 
zadnjo sejo Občinskega sveta Občine 
Ruše, na kateri so vas imenovali za 
novega direktorja Javnega zavoda 
CEZAM, spremljali s kaj nervoze? 
Je to funkcija, ki ste si jo želeli in jo 
pričakovali?
Ne glede na to, koliko se pripraviš na vse 
možne scenarije, nisi vsak dan v situaciji, ko 
neko demokratično, da ne rečem politično telo, 
odloča o prihodnosti tvojega dela. Res pa to 
pride s teritorijem in v življenju sem se naučil, 
da več, kot dati vse od sebe, ne moreš in če si 
to naredil, potem tudi rezultat sprejmeš mirno 
ne glede na to, kakšna odločitev pade. Prav 
tako ne gledam na to kot na politično funkcijo 
– kljub temu da v določeni meri je. Zame je 
ključnega pomena zelo dobro vedeti, v kaj se 
podajam, iskreno oceniti, ali sem sposoben 
nositi odgovornost in ali bom v določenih 
pogojih lahko pokazal dobre rezultate, saj so 
ti zame edino, kar zares šteje. Vsekakor pa je 
imenovanje zame velika čast in sem izjemno 
hvaležen županu, svetnikom ter celotni lokalni 
skupnosti za izkazano zaupanje, ki se ga bom 
potrudil z ekipo v največji možni meri izpolniti.
Vemo, da so člani Komisije (KMVI) 
opravljali razgovore s šestimi 
kandidati, ki ste izpolnjevali pogoje 
razpisa za to delovno mesto. Kakšen 
je bil vaš razgovor? S čim mislite, 
da ste jih prepričali v primerjavi z 
ostalimi kandidati?
Ker prihajam iz kadrovske stroke, sem tudi 
sam opravil ogromno razgovorov, zato sem se 
tega celo veselil. Ko sediš na drugi strani, je 
vedno poseben izziv. Da ne posegam preveč v 
podrobnosti izbirnega postopka, je iz mojega 
vidika razgovor tekel zelo konstruktivno. Člani 
komisije so se odločili, katera vprašanja bodo 
postavili vsem kandidatom in potem smo seveda 
še malo improvizirali. Pogovarjali smo se o tem, 
kaj so moje ključne izkušnje in kompetence, ki 
mi bodo pomagale pri delu. V karieri sem imel 

srečo spoznati ta svet z veliko različnih pogledov 
– od tega, da sem v študentskem času v Ljubljani 
organiziral velike koncerte, do prve zaposlitev v 
majhnem internetnem startupu, ko je internet 
šele nastajal, več kot 5 let v mednarodni banki 
v t. i. zlatih časih med 2004 in 2008, ko je 
bančni sektor dominiral globalni ekonomiji, do 
odločitve, da v času največje krize pustim dobro 
plačano službo ter se z ženo Ivano in s takrat 
novorojenim Matijo preselim v Rovinj. Tam sem 6 
let preživel kot podjetnik, kjer sem si dobesedno 
iz nič ustvaril posel in portfelj strank ter se naučil 
zaslužiti denar z lastno glavo in rokami. Ko 
sedaj pomislim na to, se vse skupaj sliši kot kak 
romantični načrt, a je bila vse skupaj prej ena 
velika šola, polna vzponov in padcev. Zame je 
ključno, da me ni strah tvegati, da dosežem cilje 
in se iz vsake situacije, lokacije, posla, pogovora 
ter človeka nekaj naučim. Najpomembnejše v 
našem razgovoru je bilo seveda to, da sem se 
po vsem tem vrnil v Ruše in se angažiral v naši 
lokalni skupnosti. Po lastni izbiri in z iskreno 
željo doprinesti svoj delež k napredku ter h 
kvaliteti življenja v kraju, v katerem z družino 
tudi živim. Delo v lokalni skupnosti in CEZAM-u 
mi omogoča prav to, zato smo tudi govorili o 
ključnih točkah mojega programa, ki se jih da 
povzeti v enem citatu, ki sem ga zapisal na prvi 
strani, in sicer: »Priložnosti se ne pojavljajo, 
potrebno jih je ustvariti.«
Četudi ste novi direktor CEZAM-a, je 
to že vaša druga direktorska funkcija 
v Rušah. Vemo, da ste bili direktor 
Občinske uprave. Takrat ste dali 
odpoved iz osebnih razlogov ... V čem 
je ta nova direktorska funkcija drugačna 
od tiste, da ste presodili, da ji boste kos?
Tudi sam vem, kako se to sliši, ampak je za 
pravi odgovor najprej treba zadeve postaviti v 
kontekst. Moja motivacija od samega začetka 
dela v Rušah je živeti in delati v kvalitetnem 
družinskem okolju. Moramo se zavedati, da ni 
idealnega mesta na svetu. To vem, ker sem 14 
let preživel v Ljubljani, ki po vseh standardih 

kvalitete življenja spada v sam vrh evropskih 
prestolnic in kasneje v Rovinju, ki velja za eno 
najlepših obmorskih mest na svetu. Zaradi 
tega si upam trditi, da vem, o čem govorim, ko 
rečem, da je kvaliteta življenja v Rušah v čisto 
zgornjem odstotku današnjega sveta. Morda 
na prvi pogled nimamo takšnega občutka, jaz 
pa povsod vidim ogromen potencial. Tako lepo, 
zdravo in varno naravno okolje v kombinaciji 
z vso pomembno infrastrukturo, ki jo imamo 
na razpolago v radiju 500 m – šolo, vrtec, 
zdravstveni dom, 3 trgovine, 4 telovadnice, 
stadion, bazen, smučišče, bike park, urbane 
športe in še bi lahko našteval … Pa niti avta ne 
potrebujem! Upam si trditi, da se lahko malokdo 
v regiji kosa z nami. Še Avstrijci lahko po večini 
samo sanjajo o vsem tem. Da ne omenjam pitne 
vode, logističnih povezav in še in še. Prav zato 
včasih težko razumem govorice o tem, kaj vse 
je v Rušah narobe. Dobesedno pa me zlomi, 
ko mi kak mlad Rušan pove, da je »vse adijo« 
in se »nič ne da«. Seveda imamo veliko izzivov, 
predvsem na področju gospodarstva in sociale, 
kar je posledica preteklosti, ampak moramo 
začeti gledati naprej, si prenehati postavljati 
omejitve, prepoznati kakšne priložnosti imamo 
in vsi skupaj začeti zelo resno delati na tem, da 
te potenciale izkoristimo. Ta logika je tudi osnova 
za moj angažma v lokalni skupnosti, zato mi je 
pomembno biti tam, kjer lahko največ dodam. 
Ni pa bil moj namen ob premestitvi na CEZAM 
kandidirati na direktorsko mesto, to je bila 
posledica vmesnih dogodkov.
Ker verjetno marsikateri bralec 
ne pozna celotnega postopka do 
vašega novega imenovanja, se mi 
zdi prav, da nam ga razložite. Če 
se pravilno spomnim, se je najprej 
zgodila izredna seja Občinskega sveta 
zaradi nezadovoljstva z delovanjem 
CEZAM-a, potem so se na Občini 
Ruše odločili oblikovati t. i. delovno 
skupino, ki je Zavod pregledala 
“pod lupo”. Kdo vse je sodeloval v 

BESEDILO ŠPELA ŽERJAL  |   FOTOGRAFIJE CEZAM, OSEBNI ARHIV TOMIJA PROSNIKA
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zagotovili izvedbo te vizije? To bo 
najbrž vaša poglavitna naloga glede 
na to, da ste novi direktor ...
Seveda bo to naloga mene in moje ekipe, 
moramo pa vedeti, da je smisel dela v lokalni 
skupnosti sodelovanje, saj tukaj nihče ne 
more ničesar narediti sam. Konec koncev je 
delovanje Zavoda direktno podrejeno proračunu 
Občine Ruše in o vseh ključnih zadevah odloča 
Občinski svet. Vizijo smo pripravili po tem, ko 
smo se vsi strinjali, da Ruše potrebujejo tak 
zavod. Odgovorili smo na dve ključni vprašanji: 
‘Kakšno vlogo naj prevzame CEZAM v lokalni 
skupnosti?’ in ‘Na kakšen način bo to vlogo 
izpolnjeval?’. Nova vizija Zavoda temelji na 
treh načelih. Prvo je, da bo CEZAM prešel iz 
vloge izvajalca v aktivnega spodbujevalca, 
kar pomeni, da bomo pri zasnovi in izvedbi 
projektov promovirali razvoj novih dejavnosti, 
spodbujali lokalno produkcijo, dali priložnost 

lokalnim izvajalcem in v največji možni meri 
povečali učinek vloženih proračunskih sredstev. 
Drugo načelo je, da CEZAM postane koordinator 
dejavnosti in facilitator aktivnosti, kar v bistvu 
pomeni, da postane skrbnik mreže različnih 
deležnikov v lokalnem okolju in tudi širše, 
mednarodno. Skozi vsa leta delovanja je nastalo 
veliko povezav, naša naloga je, da to mrežo 
razširimo v dobro našega kraja, ki se za uspeh 
mora odpreti. Zadnje načelo pa je, da bo CEZAM 
s svojo infrastrukturo in zaposlenimi predstavljal 
aktivno platformo za uresničevanje idej, ambicij, 
projektov in dejavnosti občanov na različnih 
področjih lokalne skupnosti. Občina Ruše ima 
veliko t. i. kulturne in športne infrastrukture, 
v katero še dodatno investiramo, CEZAM bo 
moral poskrbeti, da bo ta tudi služila svojemu 
namenu. Slišal sem že, da je to vse skupaj videti 
zelo filozofsko, ampak je to tudi smisel takšnega 
dokumenta, če ne želimo spet izgubiti kompasa. 

tej delovni skupini in kakšne so bile 
njihove ugotovitve?
Javni zavod Center za mlade Ruše ima že dlje 
časa problem z identiteto. Ko vse olupimo, 
pridemo do dejstva, da je problem razkorak med 
predstavo CEZAM-a oziroma med tem, kakšen 
je bil, in današnjo realnostjo oziroma željo, kaj 
naj bi bil. Po mojem mnenju gre za posledico 
različnih videnj politike ter razpoložljivosti 
sredstev. CEZAM je bil ustanovljen v obdobju, 
ko je politika občine želela biti vpletena v vse. 
Od tega, da je masovno zaposlovala v programih 
javnih del, na veliko gradila stanovanja, vplivala 
na poslovanje podjetij in z močno politično 
podporo gradila cel kup infrastrukture. Moramo 
vedeti, da je bila ob nastanku kar cela ekipa 
CEZAM-a na javnih delih. Predstavljal je neke 
vrste naborni center za občino. Tudi ime je 
tako nastalo. Župan je zagotovil denar in ekipa 
je izvajala programe, od zabavnih prireditev, 
športnih turnirjev, otroških delavnic itd. Temu je 
sledilo obdobje, ko je prišel državni in evropski 
denar, v povezavi z gradbenimi podjetji pa 
se je začelo na veliko graditi. Tako so tudi v 
okviru kompleksa Hotel Veter nastali prostori 
CEZAM-a ter Športni park Ruše in bazen. To 
je potem vse kar sproti padalo na CEZAM, ki 
se je tako začel ukvarjati še z upravljanjem 
infrastrukture, hkrati pa zagotavljati programe 
in vsebino v tej infrastrukturi. Ne želim se 
zapletati v preteklost, smo pa v tem obdobju 
razčiščevanja težav videli, da je trenutno 
stanje direktna posledica preteklega dogajanja. 
Predvsem pa je bilo treba iz tega potegniti neke 
lekcije. V letu 2016 se je CEZAM spet znašel 
na prelomnici zaradi nepravilnosti in neskladja 
med predstavami izvajalcev, deležnikov, 
odločevalcev in uporabnikov. Predvsem glede 
vloge ter dejavnosti Zavoda. Zato se je župan 
odločil ustanoviti Delovno skupino CEZAM, 
katere namen je bil ugotovitev stanja in sinteza 
predlogov za nadaljnji razvoj. Delovna skupina 
je predstavljala ključne deležnike lokalne 
skupnosti, in sicer občinske svetnike, vodstvo, 
zaposlene in svet zavoda CEZAM, predstavnike 
OŠ Janka Glazerja Ruše, predstavnike Gimnazije 
in srednje kemijske šole Ruše in KURS-a (Kluba 
študentov Ruš, Selnice in Lovrenca). Delovna 
skupina se je večkrat sestala in predstavila 
svoje ugotovitve v dokumentu – Analiza 
mnenj in predlogov Delovne skupine CEZAM. 
Če povzamem, so ključne ugotovitve delovne 
skupine bile, da Ruše potrebujejo tak Zavod, saj 
ima ta pozitivno vlogo pri določenih deležnikih 
in izvaja kar nekaj prepoznavnih projektov. 
Na drugi strani pa so člani delovne skupine 
kot težavo prepoznali dejstvo, da CEZAM ne 
opravlja dejavnosti centra za mlade, da manjkajo 
vizije in da ni ustrezno voden.
Kakšna je nova vizija Zavoda? Kaj ta 
pomeni za mlade v Rušah? Kakšne 
spremembe  lahko pričakujejo občani, 
da se bo spremenilo, in kako boste 
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Moja prva naloga in prioriteta številka ena 
je dodobra seznaniti vse zaposlene in ostale 
deležnike z omenjeno vizijo. Tako, da bomo 
vsi v njo tudi verjeli, saj smo hkrati tudi njeni 
skrbniki. Prav tako si moramo na osnovi tega 
vzpostaviti jasen sistem vrednot in pričakovanih 
vedenj zaposlenih, saj je to temelj za uspešno 
delo v neki organizaciji. Pri tem jaz vedno 
zagovarjam postavljanje konkretnih in merljivih 
ciljev, saj lahko edino tako ocenimo, ali delamo 
uspešno ali ne. V nasprotnem primeru bomo 
spet padli v pavšalne sodbe o tem, ali smo dobri 
ali slabi. Ob prijavi sem predložil predlog razvoja, 
v katerem sem na osnovi v viziji definiranih 
ciljev predlagal serijo ukrepov za doseganje 
teh ciljev. Sedaj moramo z ekipo to prevesti v 
operativni načrt ter potem poskrbeti za izvedbo. 
Želim, da je končni rezultat delo vseh, saj so 
bili zaposleni v tem turbulentnem obdobju pri 
procesih odločanja zapostavljeni, po drugi strani 
pa zelo izpostavljeni negativni klimi v kraju, 
različnim kritikam in celo sovražnemu govoru. 
Moja odgovornost je, da se tukaj izpostavim, 
postavim jasne meje ter zagotovim pogoje, v 
katerih bomo lahko uspešno delali.
Glede na to, da ste že nekaj časa 
v ekipi CEZAM-a, me zanima, ali 
jemljete to kot svojo prednost, ker 
poznate način dela, kolektiv itd., ali 
je to morda na nek način težja naloga 
ali odgovornost, kot bi morda bila za 
koga popolnoma novega?
Na vse izkušnje, informacije, poznanstva 
in kontakte, ki jih imam, vedno gledam kot 
na prednost. Vedno se trudim v odnose 
vstopati kredibilno in profesionalno. Edino 
obremenjujoče, kar bi lahko bilo v primeru 
konfliktov ali osebnih zamer z ljudmi v 
kolektivu, na kar pa konstantno pazim ne 
glede na vlogo, ki jo imam v organizaciji. 
Obremenitev v tem pogledu nimam, vem, v kaj 
se spuščam, imam dober občutek, verjamem 
v kolektiv, moramo pa se vsi skupaj zavedati, 
da nas čakajo konkretni izzivi, spremembe in 
predvsem veliko dela.
Je na CEZAM-u trenutno zaposlenega 
dovolj kompetentnega kadra ali se 
obetajo kakšne spremembe v smislu 
odpuščanj ali zaposlovanj?
Moramo se zavedati, da smo od leta 2012 do 
danes zmanjšali število zaposlenih iz 30 na 20, 
kar je tretjina celotne organizacije! Na drugi 
strani pa so se pričakovanja glede izvedbe, 
obsega zadolžitev in ekonomičnosti konstantno 
večala. To je že samo po sebi paradoks, ki se 
ga moramo pri nadaljnjih postopkih zavedati. 
Namen prej omenjenih procesov je tudi 
občanom ustrezno predstaviti informacije ter 
uskladiti pričakovanja z realnostjo. Zanimivo je, 
da se je večina debat o težavah na CEZAM-u 
vrtela okoli t. i. kulturnega dela, ki je bilo ob 
ustanovitvi ključno, trenutno pa na njem delajo 
le še trije redno zaposleni, ki organizirajo 4 

festivale, z Letnim odrom na čelu, in še cel kup 
ostalih prireditev ter se trudijo nuditi podporo 
društvom, skrbeti za tehniko, hkrati pa bi 
morali izvajati mladinske programe, otroške 
delavnice, informirati občane in še in še. Če 
vzamemo model dela iz preteklosti, ko je za 
izvajanje vsega tega skrbelo precej večje število 
zaposlenih, potem postane jasno, da je danes 
to fizično nemogoče. Prav tako je bil kraj v 
principu lastne izvedbe potisnjen v pasivno 
držo in Javni zavod je gledal, kje bo lahko še 
kaj dodatno naredil. To je sicer dajalo vtis, da 
se v Rušah nekaj dogaja, ni pa to pravi način za 
zagotavljanje stimulativnega okolja. Sicer pa se 
je potrebno zavedati, da je v občinski oziroma 
v CEZAM-ovi infrastrukturi in v omenjenih 
dejavnostih še ogromno potenciala za društva, 
podjetnike, obrtnike, organizatorje in mladino, 
pa naj bo to za zaslužek ali druge aktivnosti. 
Sedaj je temelj naše misije, da se odpremo. 
Vključimo občane in s svojo infrastrukturo ter 
aktivnostmi dajemo priložnosti vsem, ki bi želeli 
sodelovati, soustvarjati in delati. Edino tako 
lahko dolgoročno skupaj delamo korake naprej.
V zadnjem času je bilo nekaj korenitih 
sprememb, kot je na primer tudi 
ukinitev fitnesa na ŠPR, kar je prineslo 
negodovanje občanov. Kaj se tukaj 
dogaja?
Morda prej nisem uspel omeniti bistvene 
zadeve, in sicer, da je CEZAM po stroških 
ter zaposlenih že sedaj upravljalec športne 
infrastrukture. Približno 70 % zaposlenih in 
prav toliko financ je namenjeno zagotavljanju 
delovanja Športnega parka oziroma bazena. 
Po drugi strani pa smo v analizah ugotovili, da 
večina občanov vidi CEZAM kot t. i. kulturni 
del ter dogodke in prireditve, ki pa jih je (iz 
prej navedenih razlogov) videti manj. Tudi za 
to moramo v prvi fazi nujno poskrbeti, kar 
je tudi eden od ključnih ciljev pri nadaljnjem 
delu, biti odličen upravnik športne ter kulturne 
infrastrukture v občini. V prihodnosti želimo 
na enem mestu ponujati razpoložljive prostore, 
dvorane, igrišča in opremo za občane in za 
trženje navzven. Odločitev za zaprtje fitnesa je 
bila posledica več dejavnikov. Fitnes na prejšnji 
lokaciji na žalost ni dovoljeval širitve. Hkrati ni 
bilo na voljo investicijskega denarja za ustrezni 
razvoj dejavnosti in smo kljub vsem naporom 
stagnirali. Istočasno pa smo dobili ponudbo 
s strani lokalnega društva, da želi opravljati 
dejavnost fitnesa in je zainteresirano za najem 
naših prostorov in opreme. Tako smo se po 
preučitvi dejstev odločili dati v najem prostore 
pod Hotelom Veter in opremo našega fitnesa 
ter tako podpreti lokalno iniciativo. Iskreno pa 
smo na tej točki res zaspali pri komunikaciji 
in ukinitev je za stranke prišla na hitro. Bilo je 
veliko zmede, kar me zelo moti, zato se na tej 
točki vsem še enkrat opravičujem in obljubljam, 
da bomo odslej bolj skrbno pazili na naše stranke 
ter ustrezno komunikacijo. 

Velikokrat namreč ne razlikujemo med vizijo 
in načrtom. Vizijo si morate predstavljati kot 
orodje za odločanje pri postavljanju ciljev in 
pripravi operativnih načrtov. Načrte pa mora 
CEZAM tako ali tako redno pripraviti vsako leto 
po sprejetju proračuna. Letos smo na primer 
pri pripravi načrta začeli s celim kupom idej in 
želja, ki jih konstantno zbiramo, vemo pa, da je 
vse nemogoče izvesti. Vizija potem predstavlja 
prvo sito, skozi katerega spustimo vse te ideje 
in tako poskrbimo, da vse, kar želimo izvajati, 
zares zasleduje isti cilj. Ko gremo v izvedbo, pa 
zasledujemo omenjena temeljna načela. Seveda 
pa potem sledi še razpoložljivost sredstev in vse 
ostalo, ampak to je že stvar organizacije.
Za omenjen 5-letni načrt lahko rečeva, da 
je srednjeročen. Kaj pa bo ob prevzemu 
mandata čisto konkretno vaša prva 
naloga? Prva prioriteta in prvo navodilo, 
ki ga boste dali svojim sodelavcem?
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40. mednarodni S. K. I. F. 
karate-do turnir za pokal Ruš

Teja Peček
strokovne kadre ZKOS-OKS. 

Diplome so prejeli: 
● splošni del: Tamara Šlemer, 
Nina Grah, Blaž Robič;
● vaditelj klasičnega karateja 
(Strokovni delavec I.): Denis 
Volmajer, Stefan Babić; 
● inštruktor klasičnega karateja 
(Strokovni delavec II.): Sensei 
Darjan Rošker, Sensei Lovrenc 
Kokalj, Danijel Žmavc, Irina 
Mlinarič, Uroš Bučan in Miroslav 
Martinuzzi in 
● inštruktor mentor klasičnega 
karateja: Shihan Ivan Čerič. 

S. K. I. F.  zveza Slovenije je v 
začetku turnirja podelila priznanja 
tudi naslednjim najboljšim 
posameznikom in  klubom  za 
najboljše rezultate  v letu 2016: 
● naj športnica: Clarissa Rošker 

Jubilejni 40. Mednarodni S. 
K. I. F. karate-do turnir za 
Pokal Ruše 2017 je privabil v 
soboto, 11. 2. 2017, v športno 
dvorano 400 tekmovalcev iz 6 
držav: Italija, Romunija, Srbija, 
Madžarska, Avstrija in Slovenije 
oziroma 17 ekip. Tudi letošnji 
turnir je bil organiziran v spomin 
na 74-obletnico padlemu 
legendarnemu Pohorskemu 
bataljonu med NOB  in 
krajevnemu prazniku Ruš in je 
hkrati 1. Pokalni turnir S. K. I. F. 
Slovenije za leto 2017. Turnir je 
svečano odprl predsednik Zveze 
karate organizacij Slovenije 
(ZKOS) dr. Igor Lukšič, ki je pred 
začetkom turnirja podelil diplome 
ZKOS za opravljene izpite za 

(Tromejnik-Kuzma);
● naj športnik: Žan Podboršek 
(ATOM – Domžale) in
● naj klub: ATOM – Domžale.
 
Shotokan karate-do international 
zveza Slovenije pa je na osnovi 
doseženih vrhunskih rezultatov 
na zadnjem svetovnem S. K. I. F. 
prvenstvu v Jakarti v Indoneziji 
podelila še posebna priznanja 
za osvojeno bronasto kolajno 
v kategoriji kate posamezno 
Senseiju Lovrencu Kokalju (6. 
DAN-RENSHI) in za osvojitev 
naslova svetovnih S. K. I. F. 
prvakov v Yako-soku kumiteju 
(tehnični kumite) Senseiju 
Lovrencu Kokalju (6. DAN-
RENSHI) in Senseiju Darjanu 
Roškerju, (6. DAN-RENSHI). 
Prav tako je  posebno priznanje 
prejel Shihan Ivan Čerič (8. DAN-

KYOSHI), kot glavni  inštruktor in 
selektor S. K. I. F. reprezentance 
Slovenije na Svetovnem S. K. I. F. 
prvenstvu za dosežene vrhunske 
rezultate na prvenstvu v Jakarti. 
Člani kluba Š. D. Ruše so z darilom 
za organizirani jubilejni 40. Pokal 
Ruše še dodatno presenetili 
glavnega inštruktorja kluba 
Shihana Ivana Čeriča.

Tradicionalni mednarodni 
S. K. I. F. karate-do turnir za 
Pokal Ruš velja za enega izmed 
najstarejših turnirjev karateja v 
Sloveniji in je vsa leta posvečen 
padcu legendarnega Pohorskega 
bataljona med NOB ter kraju 
in občini Ruše nasploh. »Težko 
povem vsem, kakšen pomen ima 
ta mednarodni turnir za nas, prvič 
smo ga organizirali že pred 40 
leti in veseli smo, da se ta bogata 
tradicija nadaljuje še danes. 

V Rušah smo 11. februarja spremljali tradicionalni 40. mednarodni S. K. I. F. karate-do turnir za 
pokal Ruš 2017. V športni dvorani je tekmovalo okoli 400 karateistov in karateistk iz šestih držav.
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40. mednarodni S. K. I. F. 
karate-do turnir za pokal Ruš

Prav tako je ta turnir v Sloveniji 
eden najstarejših turnirjev v 
karateju sploh,« je povedal 
glavni  inštruktor S. K. I. F. zveze 
Slovenije, Ivan Čerič.

Tudi karateisti Š. D. Ruše v 
zadnjih letih dosegajo izjemne 
rezultate, ki so posledica 
vztrajnosti, je prepričan Ivan 
Čerič. »Karate zahteva predanost 
in čas, trenirati karate zgolj leto 
ali dve je premalo! Karate zahteva 
celega človeka, še posebej, če 
si ta želi dobrih rezultatov. Plus 
tega se je potrebno zavedati, da 
so eno športni rezultati, drugo pa 
rezultati, ki jih vsak posameznik 
doživlja skozi ves proces 
treniranja, kar je prav tako zelo 
pomembno. Pravzaprav še bolj 
pomembno, saj proces treniranja 
poskrbi za tisti najpomembnejši 
in pravi rezultat, športni rezultati 

so samo del celotnega rezultata 
treningov. Upam si trditi, da v 
Rušah opravljamo zelo dobro 
strokovno delo in da naši 
športniki dobro trenirajo, kar je ne 
nazadnje vidno v izredno dobrih 
rezultatih,« je še dodal Čerič. 

Na klubski ravni so si prvo 
mesto tokrat priborili Romuni, 
drugo Italijani in tretje mesto 
Slovenska zveza tradicionalnega 
karateja. Za Rušane je navijal tudi 
župan, ki prav tako poudarja, da 
ima turnir bistveno širši pomen. 
»Tak dogodek ima velik pomen 
za naš kraj, saj dokazuje, da 
lahko mala društva organizirajo 
velike dogodke, kar naš karate 
klub uspešno počne že vrsto 
let. Hkrati pa takšne prireditve 
pomembno vplivajo k boljšemu 
utripu kraja,« je dejal župan 
občine Ruše, Uroš Razpet. 

VRSTNI RED KLUBOV NA TURNIRJU:

MESTO KLUB – EKIPA TOČKE

1. mesto S. K. I. F. ROMUNIJA 1985

2. mesto S. K. I. F. ITALIJA 1740

3. mesto SZTK 1385

4. mesto S. K. I. F. SRBIJA 520

5. mesto KANAZAWA DOJO-MARIBOR 505

6. mesto Š. D. RUŠE  425

TRENUTNI VRSTNI RED KLUBOV ZA POKAL S. K. I. F. SLOVENIJE 2017:

MESTO KLUB – EKIPA TOČKE

1. mesto KANAZAWA DOJO – Maribor 543

2. mesto Š. D. Ruše 475

3. mesto IG – SHOTOKAN  338

4. mesto Atom – Domžale 327
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NAJUSPEŠNEJŠA REPREZENTANCA  
S. K. I. F. ROMUNIJE
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Jure Brečko

Eden največjih športnih dogodkov 
v občini Ruše bo konec avgusta 
v naš kraj ponovno pripeljal 
številne ljubitelje teka in gorskega 
kolesarjenja, tako iz Slovenije kot iz 
tujine. Dobrih 300 tekmovalcev iz 
15 držav je se je dogodka udeležilo 
v preteklem letu in organizatorji si 
želimo, da bi se število udeležencev 
v letošnjem letu še povečalo. Prijave 
smo odprli 20. 2. 2017 in že
v prvih dneh se je prijavilo kar nekaj
tekmovalcev, med drugim tudi taki,
ki se v Ruše vračajo že 3. leto.

Medtem ko pri organizaciji 
tekaškega dela tekmovanja večinoma 

ostajajo stvari enake, smo na gorsko-
kolesarskem delu vpeljali kar nekaj 
novosti. Največja je ta, da smo dodali 
novo rekreativno traso v dolžini 
približno 21 km. Ta sprememba je 
predvsem posledica želja udeležencev 
iz preteklega leta, ki jim je bila 37 km 
dolga proga nekoliko prezahtevna. 
Druga sprememba pa se nanaša na 
obe trasi iz lanskega leta, saj smo 
ju nekoliko spremenili in tako trasa 
Pohorski holcer letos v dolžino meri 66 
km, trasa Gozdni Joža pa 39 km.

Poleg športnega dela bomo tudi 
letos organizirali otroške teke in 
pestro animacijo za otroke skozi ves 
dan. Seveda pa humanitarnost ostaja 
del Trail in Bike maratona Pohorje, 
saj bomo ponovno organizirali 

Več informacij o dogodku 

lahko najdete na naši 

spletni strani  

www.maratonpohorje.si 

ali na naši Facebook strani 

TrailMarathonPohorje.

Prijave za Trail in Bike maraton  
Pohorje so odprte

humanitarni pohod na Martnico, 
kjer bomo zbirali sredstva za otroke 
iz socialno šibkih družin OŠ Janka 
Glazerja. V humanitarni akciji, ki 
poteka od odprtja prijav do konca 
avgusta, smo v lanskem letu zbrali 
1.000 EUR.
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Žiga Pečnik nadaljuje z odličnimi borbami
Žiga Pečnik, Uroš Majcenovič

Neustrašni borec iz naše 
občine še naprej žanje odlične 
uspehe s svojimi borbami. 
Njegove jeklene pesti so sejale 
strah med nasprotniki 28. 
januarja, ko se je Žiga s prvo 
letošnjo profesionalno borbo 
udeležil dogodka Senovo Fight 
Night 4 v Krškem. Močnega 
nasprotnika iz Srbije, Zorana 
Grozdanića, je uspel premagati 
po spektakularni borbi, kjer 
ni manjkalo težkih udarcev 
iz obeh strani, zmagovalca pa 
je na koncu določila sodniška 
odločitev. V borbi, ki je 
potekala 3 krat po 3 minute, 
je Žigi predstavljala največji 
izziv nasprotnikova višina, saj 
je bil bistveno višji od njega, 
a je spretnemu Rušanu uspelo 
skozi vse tri runde vršiti močan 
fizični pritisk in zmanjšati 
distanco do nasprotnika, v 
tretji rundi pa je pokazal svojo 
odlično fizično pripravljenost 
in dominiral nad Srbom. Z 
nastopom na prvi letošnji tekmi 
je zelo zadovoljen, saj je bil 
skozi celotno borbo zelo dobro 
skoncentriran in je hkrati imel 
odličen nadzor nad potekom 
borbe.

Drugo tekmovanje, ki se 
ga je letos Žiga udeležil, je 
potekalo 26. februarja na 
Slovaškem, v Bratislavi, kjer 
je po amaterskih pravilih 
na turnirju premagal dva 
nasprotnika in na koncu 
zasedel drugo mesto. V 
prvi, kvalifikacijski borbi, je 
nasprotnik iz Slovaške predal 
borbo in Žiga se je neposredno 
uvrstil v polfinale. V polfinalni 
borbi je sicer premagal Poljaka, 
a z borbo kljub zmagi ni bil 
najbolj zadovoljen, saj je 
napravil kar nekaj napak, ki 
si jih je po dvoboju precej 
očital, a je zaradi izkušenj, ki 
si jih je nabral na preteklih 
tekmah, kljub temu uspel 
nadvladati nasprotnika tudi v 
tej borbi. Finalno borbo je bil 
Žiga prisiljen predati zaradi 

poškodbe, ki jo je staknil v 
polfinalni borbi, v kateri ga je 
nasprotnik premočno udaril 
v kolk, kar je preveč oviralo 
njegovo gibanje, hkrati pa 
zaradi prevelikih bolečin ni 
mogel zadajati udarcev s polno 
močjo.
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»Za svoje uspehe in 
dosežke ter omogočene 
priprave na prihajajoča 
tekmovanja je najbolj 
zahvalen ekipi Sande 
Team Ruše in trenerju 
Andreju Sandeju.«

Trenutno se Žiga že 
pripravlja na državno prvenstvo 
in prihajajoče svetovne pokale 
v Avstriji, Italiji in Budimpešti. 
Poleg omenjenih tekmovanj 
se namerava letos udeležiti še 
nekaterih drugih dogodkov, 
med katerimi zagotovo najbolj 
izstopa svetovno prvenstvo 
v Braziliji, ki bo potekalo 
v mesecu oktobru, zato 
svoje priprave osredotoča 
predvsem na to tekmovanje. 
Za svoje uspehe in dosežke 
ter omogočene priprave na 
prihajajoča tekmovanja je 
najbolj zahvalen celotni ekipi 
Sande Team Ruše in trenerju 
Andreju Sandeju. 
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Pečke, moja inspiracija
Franc Kekec

Verjamem, da ste prav vsi Rušani 
že bili kdaj na Pečkah ali ste 
zanje vsaj slišali. Prav gotovo 
jih dobro poznajo pohodniki, 
kolesarji, tekači in tudi izletniki, 
ki jih kar tako prinese mimo od 
blizu in daleč. Dom na Pečkah 
zanje predstavlja cilj ali pa le 
izhodišče za nadaljevanje poti, 
saj je od tam mogoče raziskovati 
številne pešpoti, ki vodijo bodisi 
proti Belviju ali Mariborski koči, 

bodisi proti Arehu in Ruški 
koči, od koder pa se razprostira 
pisana paleta možnosti, ki jih 
lahko popelje v samo središče 
zelenega Pohorja.

Blizu koče na Pečkah stoji 
informativna tabla z leseno škatlo, 
ki je bila postavljena z namenom 
beleženja vzponov, ki so jo 
pred več kot osemnajstimi leti 
podprli številni ljubitelji narave 
in pohodništva. Na začetku je 
»listke« zbirala in beležila  Metka 
Kovačič iz Turističnega društva 
Limbuš. To delo je opravljala 

dolgih deset let, vmes pa se je na 
Pečkah tudi marsikaj dogajalo. 
Menjal se je dolgoletni najemnik 
doma – Lovska družina Ruše, za 
katerim se jih je zvrstilo še kar 
nekaj, a ne za prav dolgo časa. Ko 
so gospodarjenje s kočo prevzeli 
lastniki, so jo najprej polepšali 
z novo fasado in nato osvežili 
še notranjost koče. Nekako v 
ritmu teh menjav skrbnikov se 
je vsako leto spreminjalo število 
zabeleženih prihodov na Pečke. 

Leta 2014 akcija Pečke, moja 
inspiracija preide izpod okrilja 
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PRVIH DESET 
POHODNIKOV 2017
1. Milan Čeh 364
2.   Ivan Gomboc 358
3.   Davor Rob 347
4.   Danijel Očko 317
5.   Franc Kekec 313
6.   Engelbert Horvat 300
7.   Danica Rober 289
8.   Zlatko Oprešnik 282
9.   Ivo Turk 259
10. Barbara Ferbežer 257

PRVIH DESET 
KOLESARJEV 2017
1.   Borut Kvar 227  
2.   Franc Kekec 214  
3.   Bernard Vesenjak 120  
4.   Simon Smolar 70  
5.   Drago Toplak 67  
6.   Miran Osrajnik 55  
7.   Dušan Novačan 52  
8.   Marko Jecelj 50  
9.   Simon Rob 42  
10. Danijel Očko 32  

Turističnega društva Limbuš 
na Društvo za oživitev Pečk, 
vodenje pohodnikov pa je 
prevzel Davor Rob, ki je tudi sam 
reden obiskovalec te izletniške 
točke. Pravila zbiranja števila 
pohodov in kolesarjenj pa so 
ostala ista. Za vsak dan velja 
samo eno beleženje pohoda ali 

Borut Kvar, zmagovalec  
v kategoriji KOLO. Družba na Pečkah.
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kolesarjenja, čeprav se najde kar 
nekaj zanesenjakov, ki opravijo 
to pot tudi dvakrat ali več v 
enem dnevu.

V soboto, 4. februarja 2017, 
je bila na Pečkah zaključna 
prireditev z druženjem vseh 

V Rušah državno prvenstvo v fitnesu 
in bodybuildingu
Matjaž Ozim

13 maja bo v Rušah (bivši 
prostori CEZAM-a za Šparom) 
potekalo Državno prvenstvo 
v fitnesu in bodybuildingu, 
in sicer v več kategorijah 
ter po mednarodnih pravilih 
federacije IBFF. Tekmovalci se 
bodo potegovali za naslove v 
kategorijah ženske (modeli teen, 

modeli in fitnes kategorije ter 
ženske do 35 in nad 35 let) in 
v kategorijah moški (juniorska 
kategorija do 23 let, modeli 
in fitnes, atletik kategorije, 
bodybuilding kategorije do 40 
let ter Masters bodybuilding 
nad 40, nad 50 in nad 60 
let). Zmagovalci posameznih 
kategorij bodo izbrani v 
slovensko reprezentanco, ki 
nas bo 20 maja zastopala na 

Madžarskem v Budimpešti. 
Prav tako se bodo lahko 
tekmovalci reprezentance 
udeležili tekem svetovnega 
prvenstva, ostalih 
mednarodnih tekem in tekme 
Mister Universe, ki bo v 
oktobru v Italiji. Matjaž Ozim 
bo na tem tekmovanju sodil 
ter skupaj s predsednikom 
izbiral tekmovalce za 
reprezentanco. 
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ljubiteljev Pečk in hkrati 
seveda priložnostna razglasitev 
najbolj vztrajnih pohodnikov 
in kolesarjev za leto 2016. 
Minulo leto je bilo za akcijo 
vsekakor rekordno, saj je bilo 
prvič zabeleženo več kot 10 
000 pohodov, bilo jih je namreč 
natančno 10 399, skupaj jih 
je opravilo 536 pohodnikov. 
Za kolesarje je bilo rekordno 
leto 2015 s 1472 vzponi, v letu 
2016 jih je bilo nekaj manj, in 
sicer 1232. Najboljši pohodniki 
in kolesarji so prejeli pokale, 
vsi ostali, ki so nabrali vsaj 30 
pohodov ali kolesarjenj v letu 
2016, pa priložnostno priznanje.

Ob dobri domači hrani, 
pristnem vinu, veseli in zadovoljni 
družbi je večer hitro minil. Še 
posebej pa smo vsi pohodniki 
veseli, da se nam iz leta v leto 
pridružuje več mladih, ki radi svoj 
prosti čas namesto bliskajočega 
ekrana zamenjajo za blagodejni 
pogled na Pohorje in čez Dravo 
ležeče Kobansko. 

Milan Čeh, zmagovalec 
v kategoriji POHODI.
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Rušani organizirali Evropsko 
prvenstvo v streljanju
Mojca Potrč

23 let izkušenj v organiziranju 
Mednarodnega strelskega 
tekmovanja je prepričalo Strelsko 
zvezo Slovenije in Evropsko 
strelsko konfederacijo, da 
so organizacijo Evropskega 
prvenstva v streljanju zaupali 
Strelskemu društvu 1. Pohorski 
bataljon Ruše.

Na Evropsko prvenstvo v 
streljanju z zračnim orožjem 
(10 m), ki je potekalo od 6. do 
12. marca v Mariboru je bilo 
prijavljenih 577 strelk in strelcev 
iz 46 držav, ki so v posamičnih 
in ekipnih tekmovanjih nastopili 
kar 716 krat, saj so bili nekateri 
med njimi prijavljeni v več 
kot eni disciplini. Evropsko 
prvenstvo je potekalo na dveh 
prizoriščih pod Pohorjem, in 
sicer v Centru Draš, v katerem 
so potekale kvalifikacije ter 
tekmovanja v premikajočih se 
tarčah, ter v Turnerjevi dvorani 
Hotela Habakuk, kjer so potekala 
finalna tekmovanja v boju za 
medalje. Na letošnjem prvenstvu 
je bilo prvič predstavljeno 

tekmovanje ekip v formatu, ki 
je bilo gotovo zanimivo tako za 
gledalce v dvorani kot tudi za 
tiste doma pred televizijskim 
sprejemnikom.

»Glede na dejstvo, da je bilo 
to prvo evropsko prvenstvo po 
sezoni olimpijskih iger in po 
zaključku olimpijskega ciklusa, 
smo v organizacijskem odboru 
zelo zadovoljni, da nam je uspelo 
pridobiti tako zavidljivo število 
prijavljenih tekmovalcev. Tudi 
njihova raven je zavidljiva, saj 
so bili prijavljeni najboljši strelci 
in strelke iz držav udeleženk, 
med njimi vrsta nosilcev medalj 
s svetovnih in evropskih 

prvenstev ter olimpijskih 
iger,« je povedal Ljubo Germič, 
predsednik organizacijskega 
odbora prvenstva in Strelskega 
društva 1. Pohorski bataljon 
Ruše. »Evropska strelska zveza 
je v zadnjih letih sprejela 
veliko pomembnih sprememb 
tekmovalnega sistema in 
pravil, zato smo prepričani, 
da bodo novosti prispevale k 
bistveno večji atraktivnosti za 
gledalce tako v dvorani kot pred 
televizijskimi zasloni. Vse to pa 
je za razvoj in popularizacijo 
strelskega športa v prihodnje 
zelo pomembno,« je še dodal 
Germič. Ob tem je še poudaril, da 
bo dogodek imel tudi pomemben 
turistično gospodarski učinek, saj 
bo v tednu dni uresničenih več 
kot 4000 nočitev.

Da je dimenzija organizacije 
takega dogodka izjemna, si 
lahko še kako predstavljamo.  
»Kljub večletnim izkušnjam 
priprav mednarodnega strelskega 
tekmovanja v Rušah je dimenzija 
organizacije evropskega 
prvenstva izjemna in povsem 
drugačna. Potrebnih je bilo 
veliko tehničnih priprav in 

podrobnih usklajevanj širše 
organizacijske ekipe, saj smo 
želeli strelkam in strelcem 
omogočiti prijetno bivanje in 
zagotoviti izjemne tekmovalne 
pogoje, v katerih so lahko 
dosegali svoje najboljše 
rezultate,« je povedal, Simon 
Potrč, generalni sekretar 
prvenstva.

Slavnostna otvoritev 
prvenstva je bila v torek, 7. 
marca, ob 18. uri v slavnostnem 
šotoru ob Hotelu Arena. 
Športnike, člane ekip in goste pa 
sta nagovorila tudi predsednik 
Vlade RS in predsednik častnega 
odbora prvenstva, dr. Miro 
Cerar, ter gospod Vladimir Lisin, 
predsednik Evropske strelske 
konfederacije. Na otvoritvi 
so med drugimi s kulturnim 
programom nastopili dijaki 
mariborske II. gimnazije in Brass 
band Slovenija. Za posebej 
slavnostni pričetek prireditve pa 
so poskrbeli pripadniki Častne 
garde Slovenske vojske. 

Ogled vseh predtekmovanj, kot 
tudi finalnih tekmovanj je bil 
popolnoma brezplačen.

»Glede na dejstvo, 
da je bilo to prvo 
evropsko prvenstvo 
po sezoni olimpijskih 
iger in po zaključku 
olimpijskega ciklusa, 
smo v organizacijskem 
odboru zelo zadovoljni, 
da nam je uspelo 
pridobiti tako zavidljivo 
število prijavljenih 
tekmovalcev.«



www.ruse.si www.ruse.si

FO
TO

G
RA

FI
JE

: O
LG

A 
M

AL
EC

MAREC 2017 / RUŠKE NOVICE / 29

DRUŠTVA
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Občni zbor Mladinskega odseka  
(MO) PD Ruše
Teja Peček

Planinsko društvo (PD) Ruše ima 
stoletno zgodovino, ki jo pišejo 
vse od ustanovitve Podravske 
podružnice SPD Ruše v letu 
1904. Skozi čas je podružnica 
prerasla v Planinsko društvo 
Ruše. To je v letih do danes 
povečalo število aktivnih članov, 
se razvilo na mnogih področjih in 
poskrbelo za ohranitev planinske 
tradicije pri nas. Leta 1953 je 
bil ustanovljen tudi Mladinski 
odsek (MO) PD Ruše, katerega 
najpomembnejša naloga je 
vzgoja predvsem predšolskih in 
šolskih otrok ter srednješolske 
mladine. Otrokom približajo 
naravo in v njih prebudijo 
ljubezen do planinarjenja. 
Mladi se srečujejo v planinski 
šoli, ki se izvaja na OŠ Ruše, 
in pri planinsko orientacijskem 
krožku v prostorih PD. Bilanca 
preteklega leta je pokazala, da 
je bilo delovanje MO PD Ruše 
zelo uspešno in bogato. Da 
lahko govorimo o zelo aktivnem 
društvu, potrjujejo tudi podatki 

o izvedenih aktivnostih. Po 
besedah načelnika MO PD 
Ruše, Tomaža Juršeta, so v MO 
PD Ruše » … uspeli realizirati 
vse zastavljene akcije. Izvedli 
smo štiri večdnevne tabore in 
organizirali kar 23 izletov za 
mlade planince po vsej Sloveniji. 
Vse pridobljene izkušnje so 
člani s pridom izkoristili na treh 
orientacijskih tekmovanjih v 
podravski ligi. Svoje znanje so 
več kot uspešno pokazali tudi na 
državnem tekmovanju SPOT, kjer 
so zasedli tri tretja in eno prvo 
mesto. Mladi nadobudni planinci 
se strinjajo, da je Slovenija 
najlepša dežela na sončni 
strani Alp, hkrati pa njihovo 
znanje in volja do planinarjenja 
presegata naše meje. V lanskem 
letu so se namreč udeležili tudi 
mednarodnega orientacijske 
tekmovanja IMOC 2016, ki ga je 
organiziralo Združenje planinskih 
organizacij Balkana skupaj s 
Planinsko zvezo Slovenije in 
njeno Mladinsko komisijo.«

Jurše je omenil tudi 
organizacijo Festivala orientacije 
in pohodništva FOP Ruše, 

ki spada pod njihovo okrilje, 
»Novost v preteklem letu, na 
katero smo še posebej ponosni, 
je izvedba festivala orientacije in 
pohodništva FOP Ruše. Festivala 
se je udeležilo več kot 500 
pohodnikov, ki so se preizkusili 
v številnih zanimivih disciplinah. 
Organizatorji smo pripravili 
tematsko pot za predšolske 
otroke in za otroke prve triade 
osnovnih šol, dve pohodniški 
progi za učence druge in tretje 
triade, progo za orientacijsko 
tekmovanje ekip šolskih otrok, 
zahtevno orientacijsko progo 
za najboljše (treking) in turno 
kolesarsko orientacijsko pot.« 
Hkrati pa članom MO PD Ruše 
tudi ne zmanjka idej za nove 

podvige. »Podobno kot prejšnja 
leta bomo tudi letos organizirali 
planinske tabore in izlete, izvedba 
prvega tabora je že za nami, in 
nadaljevali z delom na področju 
izobraževanja mladih. Zaradi 
pohval in pozitivnega odziva na 
prvi FOP bomo letos v mesecu 
septembru festival razširili in 
izpeljali dvodnevni program. 
Letos bo novost to, da bo v 
sklopu FOP-a 2017 organizirali 
orientacijsko avanturo Bike 
Trophy v sodelovanju z društvom 
Kololjub. Najbolj izstopajoč cilj 
letošnjega leta pa je obnova 
priljubljene, a žal dotrajane koče 
Ledenice, ki je vrsto let nudila 
zavetje mnogim generacijam 
pohodnikov in planincev.« 
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Tehniški šolski center Maribor v sodelovanju 
s konzorcijskimi partnerji: Ljudsko univerzo 
Ptuj (vodja konzorcija), Ljudsko univerzo 
Ormož in Zavodom Nazaj na konja v 
obdobju od 20. 6. 2016 do 31. 3. 2019 izvaja 
brezplačno usposabljanje za odrasle zaposlene 
osebe iz Podravske regije.

Usposabljanje financira Evropska unija iz 
Evropskega socialnega sklada in Ministrstvo 
za izobraževanje, znanost in šport in je 
namenjeno predvsem za manj izobražene 
(z manj kot štiriletno srednjo šolo oziroma 
ISCED 1-2, lahko tudi srednjo šolo) in 
usposobljene ter starejše od 45 let.

V našem zavodu izvajamo usposabljanja v 
programih:
   I. Osnovna komunikacija s poudarkom 

na strokovnem tujem jeziku (nemški ali 
angleški jezik);

   II. Tehniška dokumentacija in meritve v 
tehniki in

   III. (RDO) Računalniško digitalno 
opismenjevanje za delavce tehnične stroke.

Vključeni udeleženci pridobijo temeljne in 

BREZPLAČNO USPOSABLJANJE 
ZAPOSLENIH OSEB

poklicne kompetence s poudarkom na:
   sporazumevanju v tujem jeziku (govorno, 

pisno, slušno in bralno razumevanje širšega 
nabora splošnih in strokovnih terminov),

   pridobivanju matematičnih in osnovnih 
kompetenc v znanosti in tehnologiji, 
ki bodo posamezniku omogočile boljše 
razumevanje in bo sposoben uporabiti 
matematični način mišljenja, kar vključuje 
logično in prostorsko razmišljanje,

   uporabi informacijsko-komunikacijske 
tehnologije (uporaba računalnikov za 
iskanje, ocenjevanje, shranjevanje, 
predstavitev in izmenjavo informacij ter 
sporazumevanje in sodelovanje v skupnih 
omrežjih po internetu), spoznavanju 
glavne računalniške aplikacije (obdelovanje 
besedil, razpredelnic, grafov, zbirke 
podatkov, shranjevanje …) in kako IKT 
podpira ustvarjalnost in inovativnost ter 
iskanje, zbiranje in obdelave informacij.

Pridobljene kompetence omogočajo 
udeležencem večjo zaposljivost in mobilnost 
na trgu dela, osebni razvoj in boljše 
komuniciranje ter delovanje v sodobni družbi.

Kontaktni podatki: 
Srečko Vidovič
srecko.vidovic@guest.arnes.si

Telefon:  
02 229 57 71

Mobilni telefon:  
040 304 868

»PRIDOBIVANJE TEMELJNIH IN POKLICNIH 
KOMPETENC 2016–2019«



urad.zupana@ruse.si          facebook.com/obcinaruse       www.ruse.si

MAREC 2017 / RUŠKE NOVICE / 31

BREZPLAČNO USPOSABLJANJE 
ZAPOSLENIH OSEB

ZAČETEK UPORABE ZAKONA O 
PARTNERSKI ZVEZI

Dne 24. 2. 2017 se je pričel uporabljati Zakon 
o partnerski zvezi (v nadaljevanju ZPZ), ki je 
bil objavljen v Uradnem listu RS. št.  33/16. 
Navedeni zakon ureja sklenjeno partnersko 
zvezo, nesklenjeno partnersko zvezo in 
napotuje na smiselno uporabo določb zakona, ki 
ureja zakonsko zvezo. 

ZPZ določa, da je partnerska zveza 
življenjska skupnost dveh žensk ali dveh 
moških, katere sklenitev, pravne posledice in 
prenehanje ureja ta zakon, pri čemer ima taka 
zveza na vseh pravnih področjih enake pravne 
posledice, kot jih ima zakonska zveza, razen če s 
tem zakonom ni določeno drugače. 

Med drugim ZPZ določa, da se pogoji za 
sklenitev in veljavnost partnerske zveze, 
postopek pred sklenitvijo in za samo sklenitev 
partnerske zveze ter neveljavnost in prenehanje 
partnerske zveze smiselno presojajo po 
pogojih, kot jih določa Zakon o zakonski zvezi 
in družinskih razmerjih (Uradni list RS, št. 
69/04 – UPB1, 101/07 Odl. US: U-I-328/05-12, 
122/07 Odl.US: U-I-11/07-45, 90/11-Odl.US: 
U-I-85/10-10, 84/12 Odl.US: U-I-30/12-12) in 
podredno tudi Pravilnik o sklepanju zakonske 
zveze (Uradni list RS, št. 67/13, 32/15). 

Podatki o sklenitvi, neveljavnosti in 
prenehanju partnerske zveze se v skladu z 
določbami Zakona o matičnem registru (Uradni 
list RS, št. 11/11 UPB) vpisujejo v matični 
register.

Nadalje ZPM glede spremembe priimka 
partnerjev partnerske zveze ob sklenitvi, razvezi 

Upravna enota Ruše
in razveljavitvi le-te napotuje na smiselno 
uporabo Zakona o osebnem imenu (Uradni list 
RS, št. 20/06). 

Upravne enote morajo partnerjema 
registrirane istospolne partnerske skupnosti 
v roku 15 (petnajst) dni od dneva začetka 
uporabe ZPM poslati obvestilo: 
   o možnosti preoblikovanja registrirane 

istospolne partnerske skupnosti v partnersko 
zvezo po tem zakonu;

   o možnosti podaje izjave, da želita ali ne 
želita preoblikovanja;

   o roku za podajo te izjave  (6 mesecev po 
dnevu začetka uporabe ZPM, to je do 24. 8. 
2017);

   o pravnih posledicah podane izjave in 
   o možnostih spremembe priimka ob 

preoblikovanju.
Izjava o preoblikovanju registrirane istospolne 
partnerske skupnosti v partnersko zvezo se 
poda osebno pred matičarjem. Preoblikovanje 
registrirane istospolne partnerske skupnosti v 
partnersko zvezo velja z dnem podaje skupne 
izjave. 

OBVESTILO NOSILCEM 
KMETIJSKIH GOSPODARSTEV 
V ZVEZI Z NEUSKLAJENIMI 
PODATKI V RKG
Upravna enota Ruše

Nosilce kmetijskih gospodarstev obveščamo, 
da morajo v primeru oddaje zbirne vloge 
podatke v RKG urediti najpozneje en dan 
pred oddajo zbirne vloge, sicer oddaja zbirne 
vloge ne bo mogoča.

Letos bo vnos zbirnih vlog potekal od 27. 

2. 2017 do 6. 5. 2017.
Zaradi lažje organizacije dela 

in preprečevanja gneče v zadnjih 
dneh kampanje nosilce kmetijskih 
gospodarstev naprošamo, da se za 
urejanje GERK-ov predhodno naročijo 
na telefonski številki 02 669 06 60 ali 
na telefonski številki 02 669 06 77 (ga. 
Vanja Osovnikar).

Uradne ure Upravne 
enote Ruše 
ponedeljek 
od 8.00 do 15.00
torek 
od 8.00 do 15.00
sreda 
od 8.00 do 12.00 in 
od 13.00 do 18.00
petek 
od 8.00 do 13.00

Telefon (centrala):  
(02) 669 0660 



Občina Ruše
Trg vstaje 11
2342 Ruše

Tel.: 00386 2 669 06 40
Fax: 00386 2 669 06 54
E-pošta: urad.zupana@ruse.si

10. 3. - 14. 3.  15.00–17.00 Kvadrat, krog, kocka in krogla (razstava likovnih del članov društva)
   V razstavišču RULIK za Glasbeno šolo (Likovno društvo RULIK)

17. 3. petek  17.00 Obudimo besede VI (KUD Franjo Sornik Smolnik predstavlja izid glasila)
   Gasilski dom Smolnik (KUD Franjo Sornik Smolnik)

   18.00 Občni zbor PD Ruše
   Hotel Veter (PD Ruše)

18. 3. sobota  18.00 Pozdrav pomladi v počastitev dneva žena, materinskega dneva in  
   obletnici Metuljčic 
   Dom krajanov Bezena (KUD Bezena)

  20.00 Roll Over Glazer (rock, ska & punk koncert; nastopajo: Pero Lovšin &  
   Španski borci, Skeebeep)      
   Dom kulture Ruše (KURS, CEZAM)

 

20. 3. ponedeljek  17.00 Umetnik * Tujec * Vizionar (likovna razstava – KAJA LUKAČ & CO)
   RULIK (Društvo Glazerjeva domačija, RULIK, CEZAM)

 
21. 3. torek  9.00 Posvet in razstava o Antonu Jehartu
   Knjižnica Janka Glazerja Ruše (Mariborska knjižnica, UKM, LIRA)

22. 3. sreda  13.00 Podelitev nagrad 18. natečaja Janka Glazerja Gimnazije in srednje  
   kemijske šole Ruše
   Dom kulture Ruše (Gimnazija in srednja kemijska šola Ruše in CEZAM)

   20.00 Seks in ljubosumnost (pohotno-maščevalna komedija; avtor: Marc  
   Camoletti; režija: Jaša Jamnik – Šentjakobsko gledališče Ljubljana)
   Dom kulture Ruše (CEZAM in Šentjakobsko gledališče Ljubljana)

 
23. 3. četrtek  20.00 Mia Žnidarič in Steve Klink (jazz koncert)
   Dom kulture Ruše (CEZAM, Društvo Glazerjeva domačija)

 
25. 3. sobota  20.00 Glazer v prevodu (tuji in domači pesniki berejo njegovo in svojo poezijo)
   Dom kulture Ruše (CEZAM, Društvo Slovencev Sava, Društvo Glazerjeva domačija,  
   Klub KU KU, KUŠ Ni Me)

 
29. 3. sreda  20.00 Da, gospod premier (politična komedija; avtorja: Antony Jay in  
   Jonathan Lynn; režija: Boris Kobal – Šentjakobsko gledališče Ljubljana)
   Dom kulture Ruše (CEZAM in Šentjakobsko gledališče Ljubljana)

 
31. 3. petek  18.00 Po Sloveniji in Dalmaciji (popotovanje s pesmijo in plesom po  
   pokrajinah Slovenije in dalmatinski napevi) 
   Dom kulture (KUD Svoboda Bistrica ob Dravi)

 
7. 4. petek  18.00 Razstava g. Franca Pliberšeka
   V razstavišču RULIK za Glasbeno šolo (Likovno društvo RULIK)

 
8. 4. sobota   Čistilna akcija
   Podrobne informacije bodo objavljene na www.ruse.si in FB strani Občine Ruše ter  
   BK TV (Občina Ruše)

 
14. 4. petek  20.00 KURS Kino - Ida
   Dom kulture Ruše (KURS)

 
15. 4. sobota  21.00 90’s party z 90’s orgy band (Grega Gorenšek)
   Dom kulture Ruše (Grega Gorenšek)

 
18. 4. - 11. 5.   DJ Delavnice z DJ Tea Vuckovic (več info @CEZAM)
   Dom kulture Ruše (CEZAM)

 
20. 4. četrtek  13.00 Živa knjižnica (v okviru Dnevov knjige)
   Dom kulture Ruše (CEZAM)

 
22. 4. sobota  12.00 Šport Ruše – dan športne rekreacije (predstavitve igrišč, športov,  
   turnirji in zabava)
   Športni park Ruše (CEZAM)

 
26. 4. četrtek  17.00 Premiera predstave Mali Princ
   Dom kulture Ruše (Mladi oder Ruše)

NE ZAMUDITE ...
NAPOVEDNIK DOGODKOV MAREC/APRIL 2017
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